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“Savādniece” nav tas 
stiprākais un asākais 
vārds, kādā dēvēta 
pirms dažiem gadiem uz 
Ugāles pagasta “Kalnie-
ku”mājām no Rīgas pār-
nākusī Andra Tomase. 
Pat uzzinot, ka viņai ir 
augstākā izglītība angļu 
filoloģijā ar specializāciju 
tulkošanā, un maizes 
darbu iespējams strā-
dāt arī attālināti, šerpo 
kurzemnieku neizpratne 
nav mazinājusies – kāpēc 
gan jaunai un izskatīgai 
sievietei kopā ar pusaudzi dēlu būtu sevi jāiesprosto 
gandrīz vai meža vidū? Turklāt furgonā līdzi atvedot 
(“jēziņ!”) deviņpadsmit suņus un kaķus...

Latvijas valsts Simtgadē valsts augstākos apbalvojumus saņēma arī trīs ventspilnieki. Par sevišķiem nopel-
niem Latvijas valsts labā biedrības “Ventspils novada politiski represēto apvienība” valdes priekšsēdētāja 
Velta Aina Ausma Kraulere apbalvota ar Triju Zvaigžņu ordeni un iecelta par ordeņa kavalieri, Nacionālās  
pretošanās kustības dalībnieks Alberts Gūtmanis apbalvots ar Viestura ordeni  un iecelts par ordeņa  
kavalieri, bet Zemessardzes 4. Kurzemes brigādes majors Raimonds Požarskis apbalvots ar Viestura  
ordeni  un iecelts par ordeņa virsnieku.

Ventspilnieki saņem augstākos 
valsts apbalvojumus. Apsveicam!

A 
pbalvošanai ar valsts augstākajām goda zīmēm 
V.Krauleri un A.Gūtmani ieteica  biedrība 
“Ventspils novada politiski represēto apvie-
nība” un Ventspils pilsētas domes opozīcijas 
deputāti – Ģirts Valdis Kristovskis, Dace Korna, 

Aivis Landmanis un Ivars Landmanis. Kā iepriekš mūsu laik-
raksta slejās pauda Dace Korna: “Abu dzīvesstāsti savā ziņā 
ir ļoti līdzīgi, viņi abi bija gatavi atdot Latvijas labā dzīvī-

bu, un pat tumšākajā okupācijas naktī nezaudēja ticību, ka 
Latvija reiz atkal būs neatkarīga un pāri mūsu galvām brīvi 
plīvos sarkanbaltsarkanais karogs”. 

"Ventspilnieks.lv" no sirds apsveic augsto valsts apbalvoju-
mu saņēmējus! 

Jo īpašu paldies Latvijas valsts simtgadē vēlamies teikt 
Veltai Kraulerei un Albertam Gūtmanim, kuri dēļ savas nesav-
tīgās Tēvzemes mīlestības un darbības pretpadomju kustībās 

pagājušā gadsimta četrdesmitajos gados, pārcieta izsūtījumu 
Sibīrijas lēģeros, taču palika nesalauzti un vienmēr darbojās 
Latvijas labā. "Ventspilnieks.lv" abus 
aicināja uz nelielu sarunu.

GLĀBĒJMĀJAS
Tagad, kad “Kalniekos” 

jau ir izmitināts gandrīz 
simts sunču ( tā saimnie-
ce reizēm jauki dēvē savus 
rejošos  iemītniekus) un 
ducis minču, daudzi tādu 
pat dzīvnieku mīļotāji un 
turētāji  Ventspils pilsē-
tā un novadā ir neizprat-
nē: kā gan mēs agrāk izti-
kām bez Andras un viņas 
dibinātās dzīvnieku aizsar-
dzības biedrības “Ar sirdi 
delnā”? Jo”Kalniekos” māj-
vieta un aprūpe  tiek pie-
dāvāta cilvēku nodotiem 
un pamestiem, no var-
darbīgas nāves izglāb-
tiem, liktenīgi bez saimnie-
ka palikušiem  suņiem un 
kaķiem. Uz mūžu vai laiku, 
kamēr atradīsies godprā-
tīgs adoptētājs.  

Viennozīmīgas atbildes 
uz jautājumu,  kāpēc tik 
ilgi un pamatīgi apsvēr-
ta pārcelšanās uz laukiem, 
Andrai nav, jo to noteicis 
dažādu apstākļu un sakritī-
bu kopums. 

“Galvenais laikam gan, 
ka  Rīga divdesmit tajā 
pavadītajos gados bija 
apnikusi ar savu skaļu-
mu un burzmu. Gribējās 
lauku zaļuma un miera. 
Tiklīdz ieraudzīju mājlo-
pu audzēšanai iekārtotos 
“Kalniekus”, apstaigāju 
blakus esošo mežu un pol-
derus, kur tagad sastopu 
ne vien rubeņus, bet arī 
briežus, aļņus, lapsas  un 
mežacūkas, tā neatvairāmi 
sapratu: beidzot, tas ir tas, 

18. novembrī visa Latvija uz augsta emocionālā viļņa 
nosvinēja savas valsts dibināšanas 100. gadadienu. 
Aizvadot pirmo simtgadi un sagaidot jaunas simtgades 
sākumu, ar svinīgām, iedvesmojošām un pārdomas 
raisošām uzrunām uzstājās valsts augstākās amatper-
sonas, garīdznieki un, protams, katrs pats mēs savā 
ģimenes un draugu lokā pārrunājām atmiņas, padarīto 
un mērķus nākotnē. “Ventspilnieks.lv” apkopoja spilg-
tākos akcentus no uzrunām 18. novembra svētkos.

Iedvesmu Latvijas otro 
simtgadi sagaidot

“P ašlaik ir 
s i m b o -
lisks brīdis, 
lai domās 
r e d z ē -

tu ideālo Latviju. Tas, kādu 
Latviju veidosim katru nāka-
mo dienu, ir un vienmēr būs 
tikai mūsu pašu spēkos. Kad 
Latvijas valstij bija tikai des-
mit gadi, Rainis teica: “negri-
bēt demokrātiju – mūsu 
Latvijas apstākļos – [nozīmē] 
negribēt [pašu] Latvijas val-
sti”.  Šie vārdi ir patiesi valsts 
simtgadē un būs patiesi arī 
nākotnē. Katram ir jāiestājas 
par savu valsti. Es nākotnē 
redzu tautu, kura lepni runā 
latviešu valodā un kuras kul-
tūru apbrīno visa pasaule. 
Valsti, kur vienmēr atbalsta 
vājāko, bet izcilākie iedves-
mo ikkatru sasniegt savus 
mērķus. Latvijas otrajā simt-
gadē es redzu daudzskaitlīgu 
Latviju. Kur stiprās dzimtās 
no paaudzes paaudzē tiek 
mantota dzimtenes mīlestī-
ba, rūpes par savu zemi un 
savu tautu, un savu tuvā-
ko. Valsti, kur katrs bērns 
aug mīlestībā. Valsti, kurā 
godā jaunu zināšanu apgu-
vi un radošumu. Valsti, kas 
atbalsta ikviena iespējas 
īstenot savus sapņus. Simts 
gadus rūdīta un kaldināta, 

mēs esam nobriedusi nāci-
ja. Es redzu Latviju, kur zinā-
šanām seko jauni atklājumi, 
izaugsme un labklājība. Lai 
ikviens var baudīt sava darba 
augļus, un katrs var teikt 
– mēs esam bagāti. Šodien 
es redzu Latviju izaugušu. Es 
redzu lepnu zemi un tautu, 
kas pasaulei dod, nevis lūdz 
un ņem. Es redzu tālredzīgus 
cilvēkus, kas saviem mazbēr-
niem uzticēs Latviju stiprāku 
kā jebkad,» tā Valsts prezi-
dents Raimonds Vējonis.

“Tautas sapnis par neat-
karīgu valsti, politiķu spēja 
vienoties augstākas ide-
jas vārdā un parlamentārā 
demokrātija bija stūrakmeņi, 
uz kuriem balstījās jaundibi-
nātā Latvijas valsts. Šodien 
ar apbrīnu varam secināt, 
cik politiski nobriedusi un 
mūsdienīga bija Latvija tās 
dzimšanas brīdī. Simt gadu 
garumā mūsu nācija ir pie-
redzējusi daudz, taču mūsu 
ceļš vienmēr ir vedis pre-
tim trim zvaigznēm – savai 
zemei, savai valodai un savai 
valstij. Šis ir liels brīdis. Mēs 
esam izredzēti un laimīgi, ka 
Latvijas simt gadus varam 
svinēt brīvā un demokrātiskā 
valstī. Mēdz teikt, ka katrai 
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Valdības veidošanas procesa smagnējumu galve-
nokārt rada partiju nevēlēšanās atkāpties no pašu 
nospraustajām sarkanajām līnijām. Taču ja jau-
no politisko spēku, jo īpaši Jaunās konservatīvās 
partijas (JKP) “sarkanā līnija” ir nestrādāšana vienā 
valdībā ar Zaļo un Zemnieku savienību (ZZS), tad 
tā vien šķiet, ka pārējām sarunu vedējām ("Vieno-
tībai", Nacionālajai apvienībai) vai  “tiem pašiem 
vēžiem citās kulītēs” (Attīstībai/Par) zaļzemnieku 
ievilkšana valdībā ir vitāli svarīgs jautājums. Kāds 
tam ir iemesls – politiskā loģika vai kādas trešās 
puses interešu apkalpošana?

Andra ar vienu no saviem 
rūpju bērniem.

Valdības veidošanas 
neveiksmes iemesls 
slēpjas pagātnē?

P 
olitiskā “mate-
mātika” stabilas 
valdības izvei-
došanai nepra-
sa obligātu ZZS 

klātbūtni. JKP un KPV.LV 
katrai ir pa sešpadsmit vie-
tām parlamentā, un parti-
jas atzinušas, ka daudzos 
jautājumos viņu nostāja 
sakrīt, Nacionālajai apvie-
nībai un "Attīstībai/Par" ir 
pa 13 vietām, "Vienotībai" 
8 vietas, ZZS – 11, bet 
"Saskaņai" 23 vietas.

VAI ATKAL POLITIKĀ 
ROSĀS MARIONETES?

Lai arī Saeima ir sa drums-
talota, tomēr valdību, neai-
cinot tajā ne "Saskaņu", 
ne ZZS, izveidot ir iespē-
jams. Vēl vairāk, kā nesen 
izteicās ekspremjers Māris 
Gailis, arī mazākuma val-
dība Latvijā ir pilnīgi strā-
dāt spējīga (tādas savulaik 
bija M.Gaiļa un V.Birkava 
valdības), bet apgalvoju-
mi, ka ar 53 koalīcijas bal-
sīm nav pietiekami stabilai 
valdībai, neiztur kritiku. Kur 
tādā gadījumā meklējama 

valdības veidošanas saru-
nu izgāšanās  “āža kāja”? 
Diemžēl izskaties, ka tie 
varētu būt joprojām gana 
stiprie marionešu vadīša-
nas striķīši, kuru raustī-
tājs atrodas tepat, Puzes 
mežos. Viens no galvena-
jiem argumentiem mario-
nešu aktivizēšanai varē-
tu būt vēlme nepieļaut 
Iekšlietu un Tieslietu minis-
triju nonākšanu JKP pārrau-
dzībā. Bet tieši šīs minis-
trijas JKP jau nosaukusi kā 
savu prioritāro interešu 
sfēru. Iepriekš JKP norādī-
ja, ka vēlētos pārraudzīt 
arī Nacionālās apvienī-
bas “lauciņu” –  Vides un 
reģionālās attīstības minis-
triju. Ja šādi plāni īsteno-
tos, tad kādas piejūras 
pilsētas no amata pienā-
kumu pildīšanas atstādi-
nātam mēram visai drīz 
varētu sākties nopietnas 
problēmas. Pietiktu jau ar 
to vien, ja VARAM beidzot 
uz Ventspils pašvaldībā 
notiekošajiem procesiem  

8. lpp.
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Uzstāda Ziemassvētku egles
Pirmās Ziemassvētku egles pilsētā uzstādītas 
jau novembra vidū. Visgarākā no tām – vai-
rāk nekā 12 metrus gara – uzstādīta Lielajā  
laukumā.

Aicina pieteikties
Komunālā pārvalde aicina privātmā-
ju saimniekus pieteikties smilts un  
sāls maisījuma saņemšanai. Akcija turpinā-
sies līdz 15. decembrim. Pieteikties var, zva-
not pa tālr. 63624269 darba dienās no plkst. 
8.00 līdz 17.00, vai arī sūtot e-pastu uz kom.
parvalde@ventspils.lv.

Stādīs jaunus kokus
Labiekārtošanas kombināts ieplāno-
jis pilsētā iestādīt 144 jaunus kokus.  
Šogad dažādos pilsētas rajonos iestādīti jau 
ap 300 koku.

Attīsta personību
Ventspils Tehnikumā personības izaugsmes 
trenera vadībā notikuši vairāki semināri 
2. kursa audzēkņiem. Dalībnieki pievērsās 
darba tirgus jautājumiem nākotnē, perso-
nības veidošanai un tās nozīmei karjeras  
veidošanā.

Demonstrē pogu – āķi
Ventspils muzeja krājumam klāt nācis nepa-
rasts eksponāts – pogu āķis.  Līdz 1. pasaules 
karam šo priekšmetu izmantoja saišzābaku 
aizpogāšanai.

Iekārtota atpūtas telpa
Ventspils Augstskolā ierīkota stu-
dentu atpūtas telpa, kas aprīkota ar  
nelielu skatuvi, mīkstajām mēbelēm un 
garderobi.

Piedzimis piecsimtais
Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnī-
cā sagaidīts un apsveikts šī gada 500.  
jaunpiedzimušais.

Rotarieši rīkojas
Ventspils Rotari klubs sagādājis 100 pārti-
kas pakas, kuras ar kafejnīcas “Betānija” 
starpniecību izdalītas trūcīgākajiem 
ventspilniekiem.

Kopīga izstāde
Amatu mājā vienlaikus atklātas divas 
izstādes, kuru dalībnieki ir Tautas lietiš-
ķās mākslas studija “Drellītis” un fotoklubs 
“Moments”.

Mednieki izmētā ādas
Rindas upē jau otro reizi līdz šim nenoskaid-
roti mednieki izmetuši nomedīto dzīvnie-
ku ādas.

Vāks ziedojumus
Jauniešu mājā paredzēts Emīlijas Jermolas 
autorkoncerts, kura mērķis ir ziedojumu 
vākšana ārpusģimenes atbalsta centram 
“Klēpis”.

OC “Ventspils” būs moderns 
videoekrāns
LED videoekrāna izmērs ir 4m x 6m, tas ir 
iebūvēts pārvietojamā treilerī, un izbīdāms 
līdz 6 m augstumam. Tas būs vienīgais šāds 
ekrāns Baltijā, un tā kopējās izmaksas ir 166 
980,00 eiro.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Šaurā sarkanā līnija
“Mēģinājumi izveidot lielu koalīciju nozīmē, ka šīs valdības 
“gāzēji” būs nevis ārpusē, bet iekšpusē. (..) Pozitīvs piemērs 
varētu būt valdība, kurai ir apmēram 53 balsis, vai pat ma-
zākuma valdība. Manai valdībai savulaik bija 48 balsis, bet 
šādas valdības veiksmes atslēga slēpjas veiksmīgā sadarbī-
bā ar opozīciju. (..) Pašreizējā steiga liecina, ka cilvēki nav 
gatavi meklēt kopīgas intereses, bet tikai savelk līnijas, uz 
kurām paši paklūp.”

(Bijušais premjers Valdis Birkavs par valdības 
veidošanas procesu. Avots: delfi.lv.)

• • •

L 
atvijas politiskā karte, šķiet, kļuvusi par sarkanām līnijām 
sasvītrotu spēles laukumu. Rādiusi, diagonāles, diamet-
ri un citi ģeometriski parametri, kuru attēlošanai plaknē 
tiek izmantotas līnijas, tiek vilktas krustām un šķērsām. 
Un brīžiem pat rodas sajūta, ka uz šīs pašas minētās poli-

tiskās kartes vairs nav palicis neviens brīvs laukumiņš, kur varētu 
ievietoties veidojums, kas sauksies “Latvijas valdība”. Protams, ir 
saprotams, ka viens vai otrs no politiskajiem spēkiem nāk klajā ar 
paziņojumiem no sērijas “ar šitiem noteikti nē”, bet tas būtu pie-
ņemams līdz brīdim, kad tomēr jāsēžas pie viena galda un jāvie-
nojas par valdību, kurai tomēr priekšā daudzi un dažādi veicami 
uzdevumi. Galu galā priekšvēlēšanu laikā sasolīts ir ne vairāk un 
ne mazāk kā piena upes ķīseļa krastos... Tātad – būtu laiks ķerties 
pie ķīseļa vārīšanas un piena ražošanas, lai varētu šo Leiputriju 
realizēt dzīvē.

Un šajā gadījumā varbūt ir vērts ieklausīties kādreizējā premjera 
vārdos – varbūt tiešām nav vērts stiķēt kopā kādu nebūt superlie-
lu koalīciju, jo tad vienā jaukā brīdī var izrādīties, ka pašā koalīcijā, 
gluži kā slavenajā krievu fabulā par vēzi, līdaku un gulbi, katrs raus-
tīs valsts ratus savā virzienā, bet tie tā arī nepakustēsies no vietas. 
Bet, pats svarīgākais, gan jaunajiem, gan arī senajiem deputātiem 
tomēr būtu jāapzinās tā lieta, dēļ kuras tik liels vēlētāju daudzums 
izvēlējās t.s. “jaunos spēkus”, un, proti, visi – turklāt absolūti visi – 
deputāti ir ievēlēti tādēļ, lai pirmajā vietā liktu rūpes par valsti un 

tās nākotni. Un šajā gadījumā nav svarīgi, ar ko, kādā kombināci-
jā un kādā “izkārtojumā” tiek izveidota valdība. Galvenais, lai tās 
darbs būtu vērsts uz valsts attīstību, domājot par valsti un strādā-
jot tās labā. Bet smilškastes spēles starp puikām, kur viens otram 
noņēmis traktoriņu vai izjaucis uzcelto smilšu kūku, būtu jānoliek 
malā. “Es ar tevi nedraudzēšos, jo tu esi slikts puika,” saka vienas 
partijas boss, bet otrs atbild īsteni puiciskā garā: “Bet mans tētis ir 
stiprāks par tavējo!”. Gribētos ticēt, ka priekšvēlēšanu laika apmē-
tāšanās ar dubļiem var tikt nolikta malā, panākot vienošanos par 
kopīgu darbu. Jo politiķa profesija un darbs Saeimā nozīmē arī to, 
ka ir jāstrādā kopā. Pat tad, ja viens vai otrs jaunais kolēģis Jēkaba 
ielas Augstajā namā riebjas tīri personiski, bet vēl kāds cits nešķiet 
gana gudrs.

Nenoliedzami, valdības veidošanas sarunas pagaidām ir tikai 
sākušās. Vai, precīzāk sakot, ir sākušās no jauna. No nulles pun-
kta. Ar nelielām izmaiņām saskaitāmo daudzums un lielums 
palicis iepriekšējais. Tātad tam vīram, kam nākamajam jākārto 
valsts kuģa kapteiņa eksāmens, mēģinot salipināt kopā valdību 
kā “Lego” klucīšu spēļu pilsētu, nāksies likt malā “sarkano līni-
ju” ievērošanu. Citādi nekas nesanāks. Bet sekmīgā atzīme eksā-
menā būs Saeimas pozitīvs balsojums. Tiesa gan, kuģa kapteiņa 
eksāmenā vismaz dažiem no atbildamajiem jautājumiem būtu 
jābūt saistībā ar valsts tālāko kopējo “kursu” – proti, tām vērtī-
bām, kas liktas Latvijas valsts pamatos, tiem nosacījumiem, kuri 
Latvijas valstij bijuši svarīgi gan Eiropas kontekstā, gan mūsu 
aizsardzības spēju stiprināšanā, tām prasībām, kas saistītas ar 
Latvijas kā valsts sabiedrības uzbūvi un stabilitāti. Un tikai pakār-
tots būs nākamais solis – tieši kurš cilvēks sēdēs tajā vai citā 
ministrijā, tajā vai citā amata krēslā. Vai kura partija “vadīs” vienu 
vai otru nozari. Jācer, ka pat radikālākie sistēmas maiņas atbals-
tītāji šo vienkāršo prioritāšu sarakstu saprot... Bet vienīgā šaurā 
sarkanā līnija, kas nav pārkāpjama nekādos apstākļos, ir Latvijas 
kā brīvas un neatkarīgas valsts stabila nākotne, kas nav nolieka-
ma malā ne pie kādiem politiskās spēles apstākļiem. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Ventspils pilsētas pašvaldība Ziemassvētku pabalstu izmaksai šogad pilsētas iedzīvotājiem atvēlējusi 344 615 eiro, un tos varēs 
saņemt 8105 ventspilnieki, pastāstīja Ventspils pilsētas Sociālā dienesta pārstāve Olga Griķe.

Ilgāku laiku noturoties 4,0% līmenī, reģistrētā bezdarba līmenis darbspējas vecumā 
Ventspils pilsētā šonedēļ ir pieaudzis līdz 4,1%, tā, atsaucoties uz Nodarbinātības 
Valsts aģentūras (NVA) Ventspils filiāles datiem, ziņoja Ventspils pilsētas oficiālais 
portāls “Ventspils.lv”.

Meklē metinātājus, mehāniķus,  
būvniekus un šoferus

S 
ākotnēji pilsētas vadība cerēja, ka 
izdosies samazināt bezdarba līme-
ni līdz 4,0% jau šīs vasaras vidū. 
Izskanēja cerības, ka esot pamats 
sagaidīt bezdarba līmeņa rādītāja 

noslīdēšanu pat zem četru procentu barje-
ras, taču 4,0% izdevās sasniegt vien vasa-
ras izskaņā, bet vēl zemāku līmeni panākt 

šoreiz vēl neizdevās. Oktobrī tika fiksēts 
pagaidām zemākais bezdarbnieku skaits pil-
sētā darbspējas vecuma vērtējumā – 850 
personas. Šonedēļ oficiāli reģistrēto bez-
darbnieku skaits pilsētā ir mazliet pieaudzis 
un sasniedzis 870 personas. Pirms gada šajā 
laikā bezdarbnieku rinda bija par septiņām 
personām īsāka. 

Republikas mēroga pilsētu vidū līdere 
arvien ir Rīga, kur ir 3,1% bezdarbnieku, 
bet par 0,1% atpaliek Valmiera un Jelgava. 
Bezdarba līmenis 3,7% apmērā ir Jūrmalā. 
Aiz Ventspils seko Jēkabpils (5,0%), Liepāja 
(5,7%), Daugavpils (6,8%) un Rēzekne 
(8,8%).

Saskaņā ar NVA Ventspils filiāles datiem, 
šonedēļ bija pieejamas 177 brīvas vakances, 
tomēr arvien vislielākā vajadzība ir pēc dar-
biniekiem ar specifiskām zināšanām un pie-
redzi: tiek meklēti mehāniķi (16), gāzemeti-
nātāji (15), būvinženieri (11) un automobiļu 
vadītāji (11). 

Pašvaldības Ziemassvētku pabalstiem 
Ventspilī šogad atvēlējusi 344,6 tūkst. eiro

Š 
āds pabalsts pienākas Ventspils 
pilsētā deklarētajiem pensionā-
riem un personām ar invaliditāti, 
bērniem ar invaliditāti, bāreņiem 
un bez vecāku gādības palikušiem 

bērniem, kā arī bērniem no trūcīgām un 
maznodrošinātām ģimenēm.

Pabalstu 43 eiro apmērā varēs saņemt 
pensionāri un personas ar invaliditāti, kuru 
pensijas apmērs pirms nodokļu nomaksas, 
neskaitot piemaksu pie pensijas, nepārsniedz 
338 eiro, kā arī bērni ar invaliditāti un bez 
vecāku gādības palikušie bērni. Savukārt 
pabalstu iepirkumu kartes veidā 30 eiro 
apmērā par katru nepilngadīgu bērnu varēs 

saņemt trūcīgas un maznodrošinātas ģime-
nes. Piešķirto pabalstu varēs saņemt trīs 
dažādos veidos – bankas norēķinu kontā, 
Sociālā dienesta kasēs vai ar piegādi mājās.

Pabalstu bankas kontā pensionāri un 
personas ar invaliditāti varēs saņemt no 
3.decembra līdz 31.janvārim. Sociālā dienes-
ta kasēs pabalstu varēs saņemt no 18. līdz 
21.decembrim. Pabalsta izmaksa tiks orga-
nizēta, ņemot vērā iedalījumu pēc uzvārda 
sākuma burtiem, līdzīgi kā tas organizēts arī 
iepriekšējās svētku pabalstu izmaksu reizēs, 
norāda dienests.

Pabalsts mājās tiks piegādāts tikai tiem 
iedzīvotājiem, kuri veselības stāvokļa dēļ 

paši nevar ierasties Sociālajā dienestā. Par 
pabalsta izmaksas nepieciešamību dzīves 
vietā Sociālais dienests jāinformē iepriekš.

Bērniem ar invaliditāti, bāreņiem un bez 
vecāku gādības palikušiem bērniem pabalstu 
izmaksās no 10.decembra līdz 31.janvārim 
Sociālā dienesta kasēs to parastajos darba 
laikos vai pārskaitot uz bērna vecāku, vai aiz-
bildņu bankas norēķinu kontiem.

Trūcīgas un maznodrošinātas ģimenes 
ar bērniem pabalstu varēs saņemt no 5. 
līdz 27.decembrim Sociālā dienesta kasēs. 
Šis pabalsts tiks izsniegts iepirkumu kartes 
veidā, ko varēs izmantot pārtikas produktu 
un citu preču iegādei, norāda dienests. 
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Ventspilnieki saņem augstākos 
valsts apbalvojumus. Apsveicam!

“Piedzīvots ir tik daudz, ka es brīnos – vai 
tiešām tas viss noticis ar mani, vai tas nav 
bijis vien sapnis. Pārāk garš mūžs bijis, un 
bijuši daudzi piedzīvojumi un pārdzīvojumi 
par  Latviju,” teic Velta Kraulere. Jautāta, ko 
viņa vēl Latvijai Simtgadē, Krauleres kundze 
saka: “Latvija ir mana tēvu zeme, mans darbs, 
mana mīlestība un prieks”. Savukārt Alberts 
Gūtmanis bilst – galvenais, lai Latvijā cilvēki ir 
laimīgi un brīvi. Un vēl – lai nebrauc projām, jo 
latviešiem jāpaliek Latvijā.

Arī Ventspilij un ventspilniekiem abiem ir 
savs vēlējums.  “Es vēlu katram ventspilnie-
kiem stipru, stipru veselību, un to, lai katrs 
ventspilnieks ir patriotiski noskaņots, netie-
cas klīst pa tālām zemēm un ceļiem, bet lai 
paliek šeit uz vietas, atrod savu  darbiņu un 
ir savā dzimtenē mīlēts un lolots,” saka Velta 
Kraulere. Viņa arī  bilst, ka Ventspils ir  tīra un 
skaista pilsēta, taču tā būtu vēl skaistāka un 
mierīgāka, ja nebūtu nevajadzīgu strīdu starp 
pozīciju un opozīciju. Ir daudz šķēršļu, kuri 
būtu no abām pusēm jāpārvar, taču galvenais 

lai ir mīlestība un cieņa pret savu pilsētu. “Es 
esmu šaipusītē dzimusi un uzaugusi, Ventspilī 
dzīvoju pirms izsūtījuma un arī pēc atgrieša-
nās no tālās, aukstās Sibīrijas. Latvija ir mana 
Tēvzeme, tā mīļākā vieta, bet Ventspils man ir 
kā putnēnam ligzda – lai kur arī būtu, es vien-
mēr braucu atpakaļ uz to ventiņ pusi,” saka 
Krauleres kundze.

Alberts Gūtmanis ventspilniekiem liek pie 
sirds nebraukt projām no savas dzimtās puses, 
jo Ventspilī jau tāpat iedzīvotāju paliek arvien 
mazāk. Savai pilsētai un ventspilniekiem viņš 
vēl to pašu, ko savai valstij – būt vienmēr brī-
viem un laimīgiem.

Savukārt stāstot par sajūtām, kuras pārņē-
ma augsto valsts apbalvojumu saņemot, abi ir 
vienisprātis, ka tas bija ļoti saviļņojošs un īpašs 
brīdis. “Man dvēselīte tā kā ieskanējās, ietrīcē-
jās – vai tiešām tas viss notiek ar mani?” atce-
ras Velta Kraulere. “Biju apmierināts un prie-
cīgs – 90 gadu jubilejā saņemt tādu atzinību!” 
teic Gūtmaņa kungs. 

Runājām arī par patriotismu toreiz un 
tagad. Jo tieši savas dzimtenes mīlestība 
un patriotisms bija tās jūtas, kuras Veltai 

Kraulerei 16 gadu vecumā lika iesaistīties 
pretpadomju jaunatnes kustībā un darbo-
ties Ziru Nacionālo partizānu atbalstītāju 
grupā, bet Albertam Gūtmanim – toreiz 17 
gadīgam puisim, kopā ar vēl diviem bied-
riem nodibināt Latvijas nacionālā jaunatnes 
organizāciju, 1946. gada 15. maijā nakts 
aizsegā izlīmēt pašu gatavotus plakātus ar 
aicinājumiem nepakļauties okupācijas varai 
un izdot divus pretpadomju žurnāla “LNJO” 
numurus. Abi zināja, ka riskē ar dzīvību, abi 
zināja, ka, visticamāk, nāksies stāties tribu-
nāla priekšā …

Gan Velta Kraulere, gan Alberts Gūtmanis 
ir pārliecināti, ka arī šodienas Latvijas jaunie-
šiem patriotisms nav tikai vārds vien. “Tie, 
kas stājas Zemessardzē, ir gatavi par Latviju 
cīnīties. Viņiem Latvija ir vairāk kā tikai valsts 
nosaukums,” ir pārliecināts Alberts Gūtmanis. 
Savukārt Velta Kraulere teic: “Es neteikšu, ka 
patriotisms ir pilnīgi visiem jauniešiem, tas 
atkarīgs no tā, kādā ģimenē viņi aug, tomēr 
pārsvarā patriotisms ir. Jaunieši ir brīnišķīgi, 
es neredzu, ka Latvija kaut kur izzudīs. Saules 
mūžu Latvijai! 

paaudzei demokrātija ir jāatklāj un jāapgūst 
no jauna. Vissvarīgāk ir saprast, ka demo-
krātija var pastāvēt tikai tiesiskuma ietvarā, 
savukārt populisms tiecas šo ietvaru igno-
rēt. Latvijai nav gājis secen politiskais popu-
lisms, kas akceptē labākas dzīves solījumus 
bez pamatojuma tam, kā šo labāko dzīvi 
var nodrošināt. Turklāt, ja politiskās parti-
jas, kas strādā parlamentā, akceptē tikai tos 
mērķus, kuri atbilst šo partiju vai to vēlē-
tāju interesēm, tad tas ir liels risks. Mūsu 
valsts – tā ir Vidzeme, Kurzeme, Latgale un 
Zemgale. Katram cilvēkam ir jāsaredz sev un 
savai ģimenei labākas dzīves iespējas tieši 
Latvijā. Politiskā atbildība nozīmē arī spēju 
pildīt valstiskos uzdevumus. Ceļš uz simtga-
di, sapošot sevi un valsti, bija ļoti skaists, 
jo tas bija kultūras ceļš. Tas bija mūsu pašu 
ceļš arvien dziļāk pie savas būtības, arvien 
dziļāk savā un visas pasaules kultūras telpā. 
Neaizmirstams notikums bija šīsvasaras 
Dziesmu un deju svētki. Savu lepnumu par 
Latviju apliecinājām, pie mājām, torņos un 
pilsētu laukumos paceļot sarkanbaltsarkanos 
karogus. Latvija ir diža, un dižu to paaudzēs 
ir darījusi tauta. Katrs no mums.” – Saeimas 
priekšsēdētāja Ināra Mūrniece.

“Pirms 100 gadiem brīvību Latvijai neviens 
neuzdāvināja. Latvija bija tai gatava, mums 
bija skolotāji, rakstnieki, zinātnieki, folklo-
risti, latvieši jau pirms savas valsts dibināša-

Iedvesmu Latvijas otro simtgadi sagaidot

Godam 
nopelnītas 
pateicības
Īsi pirms Latvijas valsts 100. dzim-
šanas dienas, Liepājā apbalvojumus 
saņēma Valsts ugunsdzēsības un 
glābšanas dienesta (VUGD) Kurzemes 
reģiona brigādes darbinieki un cilvē-
ki, kuri devuši nozīmīgu ieguldījumu 
un palīdzību glābēju darbā. Apbal-
vojamo vidū bija arī daudzi ventspil-
nieki un Ventspils novada iedzīvotāji 
– kopumā 25 cilvēki.

P 
asākuma laikā VUGD priekš-
nieks ģenerālis Oskars Āboliņš 
un Kurzemes reģiona brigā-
des komandieris majors Vilnis 
Bents pasniedza apbalvojumus 

tām dienesta amatpersonām un darbi-
niekiem, kuri ar savu darbu un priekš-
zīmīgu dienesta pienākumi izpildi ir 
apliecinājuši savu uzticību Latvijas val-
stij un dienestam. Apbalvoto vidū ir arī 
10 Ventspils daļas ugunsdzēsēji glābēji, 
kā arī Ventspils daļas nodaļas koman-
dieris Aigars Dreika un Piltenes posteņa 
komandieris Ingus Mellers.

Tāpat pateicības tika pasniegtas tām 
personām, kuras pašaizliedzīgi palīdzēja 
Talsu novada Valdgales pagasta Lielsalas 
purva postošā ugunsgrēka laikā, rūpējo-
ties, piemēram, par ēdienu vai tehnis-
ko nodrošinājumu, kas palīdzēja lik-
vidēt postošo ugunsgrēku. Šo apbal-
voto personu vidū ir arī astoņi Stiklu 
internātpamatskolas darbinieki, viņu 
vidū skolas direktore Lienīte Alsberga, 
Ventspils novada pašvaldības vadītājs 
Aivars Mucenieks un Puzes pagasta pār-
valdes vadītāja Santa Šēniņa. 

AS „KĀLIJA PARKS” INFORMĀCIJA 
PAR SABIEDRISKO APSPRIEŠANU 
GROZĪJUMU SAŅEMŠANAI 
B KATEGORIJAS PIESĀRŅOJOŠĀS 
DARBĪBAS ATĻAUJĀ

AS „KĀLIJA PARKS”, reģ. Nr. 40003136693, 
juridiskā adrese: Dzintaru iela 41, 
Ventspils, LV-3602 (Operators), ir saga-
tavojusi un iesniegusi iesniegumu grozī-
jumiem B kategorijas piesārņojošās dar-
bības atļaujā Nr. VE16IB0014, ko VVD 
Ventspils reģionālā vides pārvalde pieņē-
ma 30.10.2018. Sabiedriskā apspriešana 
norisinās no 2018. gada 16. novembra 
līdz 2018. gada 16. decembrim.
Izmaiņas ir saistītas ar pārkraujamo pro-
duktu grupēšanas principu un veidu pre-
cizēšanu, nepalielinot kopējo atļauto pār-
kraušanas apjomu. 
Sabiedriskās apspriešanas sanāksme par 
izmaiņām B kategorijas piesārņojošās 
darbības atļaujā notiks 2018. gada 27. 
novembrī plkst. 17.00 Pārventas bibliotē-
kā, Tārgales ielā 4, Ventspilī.
Ar iesniegumu un tam pievienotajiem 
dokumentiem var iepazīties 
• Iedzīvotāju informācijas centrā, Tārgales 
ielā 4, Ventspilī,
• Valsts vides dienesta Ventspils reģionā-
lajā vides pārvaldē, Dārzu ielā 2, Ventspilī, 
tālrunis 63624660, ventspils@ventspils.
vvd.gov.lv,
• Valsts vides dienesta tīmekļa vietnē: 
http://www.vvd.gov.lv/sabiedribas-lidz-
daliba/iesniegumi-un-informativie-pazi-
nojumi-/a-un-b-atlauju-iesniegumi.
Rakstiski priekšlikumi līdz 16.12.2018. 
nosūtāmi VVD Ventspils Reģionālajai vides 
pārvaldei Dārzu ielā 2, Ventspilī, LV-3601.

nas bija attīstīta Eiropas nācija. Mēs ieguvām 
to, kas mums pienācās. Esmu pārliecināts, 
ka Latvijas dibinātāji šodien priecātos par 
mūsu sasniegto un dotu savu svētību nāko-
šai simtgadei. Valoda, zeme, valsts un brīvī-
ba ir mūsu svētums! Daudz laimes Latvijai un 
visiem, kuriem tā ir sirdī. Esmu pārliecināts, 
ka prieks mūs spēj vienot un padarīt stiprā-
kus.  Latvija nekad neizzudīs, ja mēs ticēsim 
sev un tām vērtībām, kuras tika deklarētas 
pirms simts gadiem – demokrātija un tais-
nīgums, bez spaidiem un apspiešanas.” – 
premjerministrs Māris Kučinskis.

“Kad gribas sacīt – nav prieka dzīvot 
Latvijā, tas nedod gandarījumu un apmieri-
nājumu, un es labāk braukšu prom – tad vaja-
dzētu atcerēties, ka gan cilvēka gan nācijas 
dzīvi uztur nevis prieks un apmierinājums, 
bet nozīme un jēga. Latvijas valsts tika izcīnī-
ta un uzcelta nevis ar baudu, bet ar ideju par 
tās nozīmi. Gadsimtu griežos Latvijai vajag šo  
ideju atjaunināt. Tas ir viens no svarīgāka-
jiem uzdevumiem. Par jēgu ir jābūt skaidrībā 
– Latvijas valsts ir neatņemams priekšnotei-
kums latviešu, latgaliešu un lībiešu valodas, 
kultūras un dvēseles pastāvēšanai. Arī pašu 
latviešu pastāvēšanai. Nekas no tā neizdzīvos 
nākamos simt gadus bez nacionālas valsts, 
kurā šīs vērtības tiek īpaši koptas un aizsar-
gātas. Bet to darīs tikai valsts, kurā dzīvo lat-
vieši. Daudz latviešu spēka gados. Kas es 
tāds esmu, lai tas varētu notikt? Varbūt mēs 
neaptveram, cik ļoti paši sev kaitējam, pārlie-

cinādami sevi un citus par to, ka viss ir slikti 
un ka “es ienīstu šo neizdevušos valsti”. (..) 
Apdomā, ar ko tu būtu apmierināts, lai nejus-
tos rūgtuma pilns un aizvainots? Ko tu gribi 
no savas ģimenes? No saviem draugiem? Ko 
tu vēlies no savas karjeras? Kā tu izglītosi un 
audzināsi sevi? Kā izmantosi brīvo laiku? Kā 
tiksi galā ar narkotikām, alkoholu  un līdzī-
giem vilinājumiem? Kā uzturēsi sevi miesīgi 
un garīgi veselu? Tu vari vēlēties jebko, bet 
tev jātiek skaidrībā, kas tas ir un tam jābūt 
reālistiskam. Uzraksti to! Kāda būs tava dzīve 
pēc trīs vai pieciem gadiem? Izbeidz runāt 
lietas, kas tevi dara vāju! Beiz runāt melus, 
zinot, ka tie ir meli! Beidz darīt lietas, par 
kurām zini, ka tās ir bezmērķīgas un kontr-
produktīvas! Izvēlies sacensības līmeni, kur 
reizēm vari zaudēt, bet kur attīstās tavas spē-
jas! Mērķē augstu! Uzņemies atbildību par 
dzīvi – un paskaties, kas tad notiks! Izslienies! 
Iztaisno plecus! Jā, tā ir ievainojama stāja, jo 
tā atsedz un tevi dara par lielāku mērķi. Bet 
tā ir stipra stāja, kas pauž, ka esi pietiekami 
drosmīgs, lai sastaptu to, kas nāk. Kad nāk 
bīstamais, tavas labākās izredzes ir tad, kad 
esi kājās, dejo kā taurenis un dzel kā bite. (..) 
Savā dzīvē, bet īpaši savā postenī un atbildī-
bā ikvienu lēmumu pieņemt un ikvienu izvē-
li izdarīt ar vienu nolūku – vairāk pagodināt 
Latviju un labāk kalpot tās tautai. Ar to arī 
Dievs tiks pagodināts, pat ja viņu nepazīsti. 
Un Latvija celsies!” – Latvijas ev.lut. baznīcas 
arhibīskaps Jānis Vanags. 

Velta Aina Ausma Kraulere par sevišķiem 
nopelniem Latvijas valsts labā apbalvota ar 
Triju Zvaigžņu ordeņa V šķiru un iecelta par 
ordeņa kavalieri.

Alberts Gūtmanis par sevišķiem nopelniem 
Latvijas valsts labā apbalvots ar Viestu-
ra ordeņa V šķiru un iecelts par ordeņa 
kavalieri.

Raimonds Požarskis par sevišķiem nopel-
niem Latvijas valsts labā apbalvots ar Vies-
tura ordeņa IV šķiru un iecelts par ordeņa 
virsnieku.
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Vējonis dod laiku pašiem 
vienoties
Valsts prezidents Raimonds Vējonis vēl 
nav nosaucis premjera amata kandidā-
ta vārdu, tā vietā uzdodot partijām līdz 
26. novembrim vienoties par iespējamo 
nākamo koalīciju. Neviena no partijām 
neesot apliecinājusi, ka kādam no prem-
jera amata kandidātiem būtu vairākuma 
atbalsts parlamentā.

Pabrikam pielaide būs, 
Gobzemam – vēl vērtēs
Satversmes aizsardzības birojs paziņoja, 
ka Artim Pabrikam ir iespējams izsniegt 
speciālo atļauju pieejai valsts noslēpu-
mam, savukārt par “KPV LV” līderi Aldi 
Gobzemu ir nepieciešama vēl papildu 
pārbaude, lai pieņemtu galīgo lēmumu. 
Šis ir izšķirošs fakts arī Raimonda Vējoņa 
pieprasījumā, izvēloties premjera amata 
kandidātu.

VID vadītāja amatam virza 
Jaunzemi
Valsts ieņēmumu dienesta (VID) vadītā-
ja amatam izvirzīta bijusī Konkurences 
padomes vadītāja Ieva Jaunzeme. 
Konkursa komisija bijusi vienisprātis, 
ka I.Jaunzemei ir visatbilstošākā darba 
pieredze un viņa sevi vispārliecinošāk 
demonstrējusi kā nākamo VID ģene-
rāldirektori. I.Jaunzeme patlaban ir 
Ekonomikas ministrijas Administrācijas 
vadītāja, bet iepriekš ieņēmusi augstus 
amatus arī citās institūcijās.

Pieci gadi kopš “Maxima” 
traģēdijas
21. novembrī apritēja pieci gadi, kad 
Zolitūdē, iebrūkot lielveikala “Maxima” 
jumtam, dzīvību zaudēja 54 cilvēki, bet 
vairāki desmiti guva smagus ievainoju-
mus. Būveksperti secinājuši, ka traģē-
dija notika, jo bija nepareizi aprēķinā-
tas jumta konstrukciju slodzes, tādēļ tas 
iegruva. Prokuratūra deviņām personām 
apsūdzības, taču visi savu vainu katego-
riski noraida.

Beidzot noķerta  
bēguļojošā Stabiņa 
Ēģiptē aizturēta par kukuļņemšanu 
aizdomās turētā bijusī Rīgas domes 
amatpersona Ārija Stabiņa. Korupcijas 
novēršanas un apkarošanas birojs 
Ā.Stabiņu turēja aizdomās par ilgstošu 
kukuļņemšanu apmaiņā pret pašvaldī-
bas dzīvokļu rindas ietekmēšanu. Pēc 
prokuratūras lēmuma par saukšanu 
pie kriminālatbildības, Stabiņa 2013. 
gadā pazuda.

KNAB šefs gatavs 
tikt atlaists
Korupcijas novēršanas un apkarošanas 
biroja (KNAB) vadītājs Jēkabs Straume 
rēķinās ar iespēju, ka saistībā ar biro-
jā notikušo reorganizāciju varētu tikt 
rosināta viņa atcelšana no ieņemamā 
amata. Viņš gan ir pārliecināts, ka spēs 
sniegt Saeimas deputātiem skaidrojumu 
par savu lēmumu pamatotību.

Mediķiem cerības saņemt 
solīto
Ņemot vērā radušos neskaidrību par 
to, kad darbu varētu sākt jauna valdī-
ba, Veselības ministrija (VM) jautājumu 
par mediķu algu palielināšanu rosinās 
skatīt esošajai valdībai. VM sagatavoju-
si ziņojumu, kurā aprēķināts nepiecieša-
mais finansējums, lai mediķu atalgoju-
mu 2019., 2020. un 2021. gadā palieli-
nātu par 20%.

paraudzītos nevis formāli un atrakstīšanās 
līmenī, bet gan pēc būtības.

Iespējams, runas par Aivara Lemberga 
ietekmi politikā šodien tiešām nav pat izēs-
tas olas čaumalas vērtas, taču tikpat labu 
iespējams, ka vēl no vecajiem, labajiem lai-
kiem viņam saglabājušies kādi interesan-
ti “papīriņi, kuri vajadzības reizē ļauj ja ne 
kontrolēt, tad vismaz pietiekami lielā mērā 
ietekmēt notikumu gaitu. Runa ir par tiem 
pašiem “Gitas failiem”, runas par kuriem ik 
pa laikam parādās (tāpat kā šo dokumentu 
kopijas) un atkal pazūd. Taču viss joks slēp-
jas tur, ka ja vien tiesībsargājošās iestādes 
nopietni ķertos pie šīs lietas izmeklēšanas, 
ne vienam vien bagātam un ietekmīgam 
cilvēkam par politisko korupciju draudētu 
notiesājošs spriedums ar visām no tā izrieto-
šajām sekām. 

“GITAS FAILOS” DOKUMENTĒTĀ 
KORUPCIJA

Savulaik Ventspils saimniekam vajadzī-
gas partijas un politiķi tikuši “piebaroti” 
no tā saucamās  melnās kases, kura atra-
dās  A.Lemberga vadītās “Biznesa attīstības 
asociācijas” pārziņā. Savukārt grāmatvedī-
bas dokumentos vai “Gitas failos” skrupulo-
zi uzskaitīts, kādas summas no tā sauktā 5% 
fonda kopš 2000.gadu sākuma līdz aptuveni 
2006. gada beigām tolaik ietekmīgās politis-
kās partijas un politiķi saņēma.

2007. gada vasarā laikā tiesiskās palīdzības 
lūgumā Šveicei saistībā ar Aivara Lemberga kri-
mināllietas izmeklēšanu Ģenerālprokuratūras 
departamenta prokurors raksta: “5% nauda 
tika izmantota, veicot maksājumus kukuļu 
veidā fiziskām un juridiskām personām. Ir 
pamats uzskatīt, ka maksājumi veikti arī poli-
tiķiem un politiskām partijām.” Iespējams, no 
2001. līdz 2006. gadam pie partijām un politi-

Valdības veidošanas neveiksmes iemesls slēpjas pagātnē?
ķiem aizplūduši vismaz septiņi miljoni dolāru. 
Starp šo miljonu iespējamām saņēmējām ir 
arī partijas, kuras joprojām ir pie varas. Turklāt 
vienai no tām joprojām ir tas pats priekšsēdē-
tājs, kurš šajā postenī bija arī “melnās kases” 
ziedu laikos.

Kāpēc “melnās kases” lieta nekust ne no 
vietas? Vai tādēļ, ka trūkst pierādījumu, vai 
arī tādēļ, ka šis stāsts ir saistīts ar pārlie-
ku ietekmīgiem cilvēkiem?  Publiskajā telpā 
rodamā informācija liek domāt, ka pierādīju-
mu ir gana. 

G. Grasmanes grāmatvedības tabulās 
korupcijas fonda izlietojums ir daļēji vai pil-
nībā šifrēts, taču rodami arī partiju nosauku-
mi, kā arī vārdi un uzvārdi – Zemnieks, ZZS, 
Pleskavas šoseja, Zaļie, J.P., D.P., Zvaigznīšu 
brīdis, Mācītājs, Krāsotājs, Āpsis, Izkapts, 
Šoferis, Arājs, J.Lor., V.Krišt, A.G., V.Birk., 
Apinis, Iesalnieks utt.. Par konkrētu politiķu 
saistību ar A. Lembergu un tās ietekmi kon-
krētu jautājumu lemšanā norāda arī liecinie-
ku pratināšanas protokoli Lemberga krimināl-
lietā (publiskoti L.Lapsas, I.Saatčianes grāma-
tā “Kā nozagt miljardu”).  

KĀDREIZ POLITIĶI ATSKAITĪJĀS, 
KA IR TAGAD?

Vladimirs Kolmogorcevs 2007. gada augus-
tā liecina: “Pilnīgi visās sapulcēs, kurās tika 
lemts par LNT izveidi un par Ventspils nafta 
privatizāciju, piedalījās tieši vai netieši Aivars 
Lembergs. Šajās sapulcēs piedalījās arī poli-
tiķi. Es redzēju Andreju Krastiņu, Guntaru 
Krastu. Gandrīz vienmēr bija Ojārs Kehris. 
Pārējos redzēju vienu, divas reizes. Bija arī 
Čevers, Grīnblats, dažas reizes bija ieradies 
arī finanšu ministrs Osis, kurš uzstājās kā 
eksperts (..) Manuprāt bija arī Panteļējevs. 
Pamatā bija “Latvijas ceļa”, tēvzemiešu, 
“Saimnieka” pārstāvji (..) Laikam politiķi 
nāca tāpēc, lai parādītu mums, ka ir val-
dības atbalsts šim privatizācijas procesam. 

Uzskatu, ka iniciatīva tam, lai piedalītos saru-
nās politiķi un vispār, lai tiktu risināts jautā-
jums par Ventspils naftas privatizāciju, nāca 
no Ventspils. Lembergs pateica, ka politiķiem 
būs jādod 20% “Ventspils naftas akcijas” par 
to, lai viņi izpildītu savu uzdevumu un tad 
saņemtu atlīdzību.”

Arī kādreizējais “Latvijas Krājbankas” pre-
zidents un 8.Saeimas deputāts Arnolds Laksa 
atzinis, ka Ventspils domes priekštelpā bieži 
saticies ar politiķiem: “Visa sabiedrība zinā-
ja, ka politiķi brauc uz Ventspili atskaitīties 
par padarītiem darbiem un nedarbiem. Bieži 
vien man nācās klausīties Lemberga repli-
kas, ka naudu viņš maksā, bet politiķi neko 
nevar izdarīt”.

To, ka partijām maksāts par konkrētu uzde-
vumu veikšanu apliecina arī Jāņa Blažēvičs 
atbilde uz jautājumu, par ko īsti ZS pārstāv-
jiem piešķirti 7000 latu. Tas darīts tādēļ, “lai 
viņi Rīgas domē veiktu buldozera lomu – aiz-
stāvētu Ventspils ostas intereses”.

No protokoliem izriet, ka visbiežāk poli-
tiķi braukuši pirms vēlēšanām, izklāstījuši 
savas vajadzības, uzklausījuši priekšlikumus, 
un atskaitījušies, kādu politiku realizēs.  

Lielākā daļa minēto partiju no politiskās 
skatuves ir nogājušas. Taču ir arī palicējas. 
Piemēram, “Gitas failos” minētie ZZS, zaļie 
un tēvzemieši. Pie varas grožiem joprojām ir 
daži no tiem politiķiem, kuri savulaik brauca 
uz Ventspili saņemt uzdevumus un atskaitī-
ties. Vai tiešām mums jātic, ka reiz iestaigātā 
taciņa viņiem būs piemirsusies?

Nobeiguma vietā gribētu citēt Rīgas arhi-
bīskaps metropolīta Zbigņeva Stankeviča 
šovasar Aglonas svētkos teikto: “Alkatības, 
slimīgu ambīciju, varas kāres, savtīgu intere-
šu un viltus ideoloģiju grēks ir tas, kas traucē 
Latvijai uzplaukt un ziedēt, pilnā mērā piepil-
dīt savu misiju Dieva plānā. Alkatības un sav-
tīgu interešu grēks slāpē un smacē Latvijas 
attīstību.” 

Pagaidām demogrāfijas jautājumos 
Latvijā iepriecinošu jaunumu nav. Dzims-
tības tendence samazinās, mirušo skaitā 
īpašu izmaiņu nav, savukārt aizbraucēju 
skaits arvien palielinās, jo citās ES valstīs 
par darbu maksā ievērojami vairāk.

Demogrāfijas tendences negatīvas. 
Cilvēki turpina aizbraukt

2 
018. gada pirmajos deviņos 
mēnešos reģistrēto jaundzimu-
šo skaits – 14 680 bērni – ir par 
1267 jeb 8% mazāks nekā 2017. 
gada attiecīgajā periodā, liecina 

Centrālās statistikas pārvaldes (CSP) pro-
vizoriskie dati. Savukārt mirstības rādītā-
ji jau kopš 2015. gada uzrāda pieauguma 
tendenci – šogad pirmajos deviņos mēne-
šos reģistrēti 21 616 mirušie, kas ir par 103 
vairāk nekā pagājušā gada deviņos mēne-
šos. Respektīvi, dabiskais pieaugums Latvijā 
saglabājas negatīvs. 

Arī migrācijas bilance ir negatīva – kopš 
valstiskās neatkarības atjaunošanas 1991.
gadā, saskaņā ar CSP datiem no Latvijas uz 
citām valstīm izbraukuši vairāk kā 600 000 
iedzīvotāju. Arī Ventspils vispārējā aizbrauk-
šanas drudzī nav bijusi izņēmums – šovasar 
publiskotie CSP dati liecina, ka Ventspils pil-
sētā reģistrēts otrs lielākais iedzīvotāju skai-
ta samazinājums starp visām Latvijas repub-
likas nozīmes pilsētām, un gada laikā mūsu 
pilsētas iedzīvotāju skaits samazinājies par 
1,4%. No CSP apkopotās informācijas izriet, 
ka šī gada sākumā Ventspils pilsētā dzīvoja 
36,2 tūkstoši cilvēku (pēc Vides aizsardzības 
un reģionālās attīstības ministrijas datiem 
pastāvīgo iedzīvotāju skaits ir vēl zemāks – 
34,9 tūkst. cilvēku).

Nevienam nav noslēpums, ka no Latvijas 
uz citām valstīm cilvēki dodas labākas 
dzīves meklējumos. Taču reizēm nudien 
rodas šoks, paskatoties, kāda ir tā saucamo 
“parasto cilvēku” dzīves līmeņu  starpība 
šeit un “tur”.

Piemēram, portālā Basltic-ireland.ie ziņai 
par to, ka Latvijā šogad trešajā ceturksnī 
pamata darbavietā neto darba algu (pēc 
nodokļu samaksas) līdz 450 eiro mēnesī 
saņēma 28,9% darba ņēmēju, likts virsraksts 
“Trešdaļa Latvijā strādājošo mēnesī saņem 
Īrijas nedēļas minimālo algu”. Respektīvi, 
minimālā samaksa Īrijā ir četras reizes lielāka 

nekā Latvijā. Šinī pašā portālā atrodam ziņu, 
ka Īrijā minimālās algas stundas likme ir 9,55 
eiro, un attiecas uz visu kategoriju strādājo-
šajiem.  Latvijā minimālo stundas tarifa likmi 
katru mēnesi aprēķina pēc speciālas formu-
las, bet darba līgumos var arī   lietot bruto 
likmi 2,70 eiro stundā. Pamanījāt starpību?

Jāatzīmē, ka Jaunā Konservatīvā partija 
vēlējās celt minimālo algu līdz 500 eiro 
mēnesī un arī neapliekamo minimumu algai 
noteikt tādā pat līmenī, taču Attīstībai/Par 
Bordāna valdības darbu plānu izbrāķēja pazi-
ņojot, ka budžetam tas izmaksāšot pārāk 
dārgi. 



Nr.  45 (88)  2018.  gada 23.  novembris Aktuāli  /  5

“VENTA 2002” svētkos  
uzvar Mārupē
Vēl vienu uzvaru Junioru attīstības hoke-
ja līgas čempionāta spēlē svinējis HK 
“VENTA 2002” klubs, kas šoreiz valsts 
svētku brīvdienās viesos ar 5:4 pārspē-
ja “Mārupe/Ako”. Ventspils hokejisti jau 
spēles 6. minūtē bija vadībā ar 3:0, 
taču uzvaru nācās nostiprināt tikai spē-
les pašās beigās. Edgars Cgojevs izcē-
lās ar trīs piespēlēm. Kopvērtējumā HK 
“VENTA 2002” ar 29 punktiem 12 spēlēs 
ir 2. vietā.

Trīs mūsējie Latvijas izlasē
Latvijas vīriešu basketbola izlases galve-
nais treneris Arnis Vecvagars nosaucis 15 
basketbolistus, kuri uzaicināti uz Pasaules 
kausa izcīņas kvalifikācijas turnīra nāka-
majām divām spēlēm. Viņu vidū ir arī trīs 
BK “Ventspils” spēlētāji – Ingus Jakovičs, 
Ronalds Zaķis un Rihards Lomažs, kuri 
bija izlases redzeslokā arī iepriekš.

Tomēr panāca studentus...
BK “Ventspils” pirmssvētku dienā savās 
mājās uzvarēja Latvijas – Igaunijas bas-
ketbola līgas spēlē, kurā ar 95:85 pie-
veica “Valmiera Glass/ViA” komandu. 
Favorīti ventspilnieki 1.puslaikā pamanī-
jās nonākt zaudētājos ar -16 punktiem 
(30:46) un tikai 2.puslaikā panāca lūzu-
mu. Kopvērtējumā BK “Ventspils ar 9 
uzvarām 10 spēlēs ieņem 2. vietu.

Volejbolistiem trešā uzvara
Trešo uzvaru Latvijas Nacionālās 1.līgas 
čempionāta spēlēs svinēja VK “Ventspils”, 
kas savā laukumā ar 3-1 pārspēja 
Aizputes volejbolistus. VK “Ventspils” ar 
8 punktiem pakāpās uz 3. pozīciju. 

Svārups atgriežas Ventspilī
Ventspils futbola skolas audzēknis 
Kaspars Svārups pēc vienas sezonas 
prombūtnes, kuru viņš pavadīja eksčem-
pionu Jūrmalas «Spartaks» rindās, atgrie-
zīsies dzimtajā FK «Ventspils», ar kuru 
klubs noslēdzis līgumu. 24 gadus vecais 
futbolists šosezon Latvijas čempionātā 
guva 4 vārtus. Līgumi pagarināti arī ar 
pussargu Amansiu Fortešu un vārtsargu 
Ivanu Baturinu.

VeA sāk pārliecinoši
Ventspils Augstskolas (VeA) futbola 
komanda ar uzvaru (6:4) pār Saldus SS/
Brocēnu BJSS sākusi sezonu Latvijas telpu 
futbola 1. līgā. VeA komandā divus vār-
tus guva Aleksejs Keisels un Aleksandrs 
Novožilovs.

SPORTA ĪSZIŅAS

Mūsdienu steidzīgajā dzīves ritmā arvien 
vairāk cilvēkiem  pietrūkst laika, spēka, 
un dažkārt arī vēlēšanās gatavot maltīti 
mājās. Tādās reizes nereti izlīdzamies ar 
konserviem vai tā saucamajiem “āt-
rajiem produktiem”. Par šīs ēdmaņas 
ietekmi uz veselību domas dalās – vieni 
saka, abas šīs produktu grupas agri vai 
vēlu novedīs vismaz pie kuņģa kaitēm, 
citi teic – tām nav ne vainas. Kā ir patie-
sībā?   

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

uz 2018./2019. sezonas  
LHF čempionātu spēlēm

Junioru Attīstības 
Hokeja Līga

SVĒTDIEN 25. novembrī
plkst. 14.00

HK Venta 2002 – Prizma

Latvijas bērnu un jauniešu 
čempionāts

SESTDIEN 24. novembrī

plkst. 15.45

U-17 komandu spēle

HK Venta 2002 – JLSS U-17

Ventspilī, jūras piekrastē, no zvejas 
kutera ventspilniekam Ģirtam Purviņam 
padevies iespaidīgs loms. 20. novem-
brī dienas laikā viņš noķēra milzīgu 
taimiņu. Jau brīdī, kad milzīgā zivs tika 
ievilkta kuterī, bija skaidrs, ka tā būs 
rekordliela. Līdzšinējais Latvijas oficiāli 
reģistrētais lielākā taimiņa rekords ir 6 
kilogrami un šī rekordzivs noķerta Sala-
cas upē. Nosverot un izmērot Ventspils 
piekrastē notverto taimiņu, atklājās, 
ka Ģ. Purviņa milzu loms ir ar divtik 
lielu gandarījumu – pārspēts 23 gadus 
senais Latvijas rekords! Taimiņš svēra 
6,1 kilogramu un ir 72 centimetrus garš. 
Tagad laimīgais makšķernieks gatavoto 
rekorda pieteikumu Latvijas Makšķerē-
šanas sporta federācijai, liecina ieraksts 
sociālajā tīklā “Facebook”.

Ventspils piekrastē noķer rekordlielu taimiņu

Makšķerēšana jūrā ar zvejas kuteri “Kristīne”.          “Facebook.com/Ventspilsfish”

“Ventspilnieks.lv” ieskatījās Latvijas rekor-
du tabulās. Izrādās, ka Ventspilij caurteko-
šajā Ventas upē savulaik noķerts rekordliels 
zutis, vimba un arī lasis, bet Usmas ezers var 
lepoties kā līdz šim lielākās noķertās raudas 
titulu. 

Konserviem un ātri pagatavojamiem 
produktiem – “jā” vai “nē”?

P 
atiesībā nekas briesmīgs nenotiks, 
ja reizēs, kad uznākusi slinkuma 
lēkme vai nogurums gāž no kājām 
un stāvēt pie plīts negribas, izsal-
kums tiks apmierināts, piemēram, 

ar konservētiem tīteņiem. Protams, vita-
mīnu, mikroelementu un citu vērtīgu vielu 
konservētajos produktos ir daudzkārt mazāk 
nekā svaigajos, kas nav bijuši pakļauti dažā-
diem apstrādes procesiem un pasterizāci-
jai. Taču kāda daļa šo vērtīgo vielu konser-
vos tomēr ir. Piemēram, konservētās mencu 
akniņas satur E vitamīnu un zivju eļļu, kas 
pozitīvi iedarbojas uz sirds-asinsvadu sis-
tēmu, bet upeņu kompotā ir gana daudz C 
vitamīna.

Daudzi, padzirdot biedējošo vārdu “konser-
vants”, konservu kārbas saturu uzskata bez-
maz vai par indi. Dažas ķīmiskās piedevas 
tiešām var izraisīt veselības stāvokļa paslik-
tināšanos cilvēkiem, kas sirgst ar alerģiju 
vai astmu, bet lielākajai cilvēces daļai kon-
servanti nav bīstami. Turklāt ķīmiskās pie-
devas nebūt nav absolūti visos konservos. 
Piemēram, sautēta gaļa vai saira eļļā satur 
tikai dabiskos produktus, ko nekādi nevar 
teikt par vārītajām desām vai sieru, kuri 
nez kādēļ spītīgi tiek uzskatīti par daudzkārt 
veselīgākiem produktiem.

Vēl viens būtisks arguments, kas nelie-
cina par labu konserviem, ir dažos no tiem 
augstais etiķa vai garšvielu daudzums. 
Protams, ja marinētos gurķīšus, tomātus vai 
papriku uzturā lieto lielā daudzumā, gastrīts 
ir garantēts. Bet, ja tos lieto saprāta robežās, 
lielu kaitējumu marinētie dārzeņi nenodarīs, 
ja nu vienīgi liks intensīvāk pastrādāt aknām 
un nierēm.

KĀ NESAINDĒTIES?
Kopumā ņemot, konservi šajā ziņā uzska-

tāmi par drošiem produktiem, kaut gan skār-
da kārbu satura cienītājiem tomēr jāievēro 
zināmi ierobežojumi.

Nav vēlams lietot konservētu gaļu, kas 

gatavota mājas apstākļos. Mājās gaļa ne 
vienmēr tiek tik pamatīgi termiski apstrādā-
ta, lai aizietu bojā visi sliktie mikrobi. Ja kaut 
dažas baktērijas ir izdzīvojušas un sākušas 
vairoties, mājās gatavotie gaļas konservi var 
kļūt par saindēšanās cēloni.

Rudenī savāktās sēnes labāk nemarinēt, 
bet iesālīt, jo marinētajās var saglabāties 
mikrobi. Vispārzināms, ka saindēšanās ar 
sēņu konserviem norit ļoti smagi. Tāpēc, ja 
kārojas marinētu sēnīšu, labāk tās nopirkt 
veikalā. 

Nav ieteicams lielos daudzumos uzturā 
lietot tā sauktos uzkodu konservus (marinē-
tus baklažānus, sēnes, papriku u. c.). Tajos 
ir ļoti daudz sāls, kas var izsaukt problē-
mas ar sirdi un rosināt arteriālā spiediena 
paaugstināšanos.

Cilvēkiem, kas sirgst ar gastrītu, kolītu vai 
kuņģa čūlu, nav ieteicami marinējumi. Arī 
pārējiem, kas nevēlas sagādāt problēmas 
kuņģim, šie produkti jālieto nelielā daudzumā.

Nekādā gadījumā nedrīkst uzturā lietot 
konservus, kam beidzies realizācijas termiņš. 
Ja uz kārbas nav uzraksta “izlietot līdz...”, tas 
nozīmē, ka šos konservus var uzglabāt vairā-
kus gadus. Divus gadus var uzglabāt konser-
vētus tomātus, ābolus, zemenes. Trīs gadus 
var stāvēt konservēti burkāni, kukurūza, spi-
nāti, ananasi, persiki, zivis marinādē vai 
tomātu mērcē. Zaļajiem zirnīšiem, pupām un 
pupiņām derīguma termiņš ir četri gadi, bet 
zivis eļļā un sautētu gaļu pieliekamajā var 
uzglabāt pat piecus gadus. Protams, jāņem 
vērā konservu izlaides gads.

ĀTRI PAGATAVOJAMO PRODUKTI
Ātrie produkti cilvēkiem iepatikušies ne 

tikai tāpēc, ka tie pagatavojami dažās minū-
tēs un nav sevišķi dārgi: aromātiskais ātrais 
ēdiens sniedz arī ātru sāta sajūtu. Kā tas tiek 
panākts?

Par savu tīkamo aromātu ātrajiem pārti-
kas produktiem ir jāpateicas varenajai ķīmi-
jas zinātnei, kas to bagātinājusi ar aroma-

tizatoriem, garšas imitatoriem un citām vie-
lām. Piemēram, biezenis vai zupa ar vistas 
garšu savas īpašības iegūst ar nātrija gliko-
nātu (E621), bet makaroni ar gaļas garšu ir 
bagātināti ar glutamīnskābi (E620). Tā kairina 
mēles receptorus, kas rada analoģiskas sajū-
tas, ēdot gaļu.

Arī ātrās pagatavošanas noslēpums ir vien-
kāršs. Ražotāji makaronus, putras un zupu 
saturu gluži vienkārši apcep. Turklāt šajā 
procesā tiek izmantoti kulinārijas tauki, kas 
ilgstošas augstas temperatūras iedarbībā 
pārvēršas tā sauktajos transtaukos jeb hidro-
ģenetizētajos taukos.

Ātrais ēdiens atšķiras ne vien ar pagata-
vošanas ātrumu, bet arī spēju ātri apmieri-
nāt izsalkumu. Tas notiek tāpēc, ka visi šie 
produkti tiek gatavoti no smalka maluma 
miltiem, tāpēc momentāni uzsūcas. Tāpēc 
nav jābrīnās, ka, bieži lietojot šos produktus, 
parādās liekais svars.

Rezumējot visu iepriekš teikto – lai sagla-
bātu ne tikai slaidu augumu, bet arī veselību, 
ir jāatrod laiks un jāgatavo sev pilnvērtīgas 
maltītes. Tas nemaz nav ne tik ilgi, ne grūti, 
ne sarežģīti… 
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ko vēlos!”Andrai šķitis pašsaprotami, ka suņu rejas tieši iede-
rēsies lauku idillē. 

SIRDSDARBA SATUVINĀTIE
“Atskatoties viens gan man tagad ir pilnīgi skaidrs – apzi-

nāti vai nē, bet visu iepriekšējo dzīvi esmu gājusi šo Latvijā 
tradicionālo mājas dzīvnieku aizsargāšanas un pasargāšanas 
virzienā. Sākotnēji varbūt vairāk individuāli un emocionāli, 
tagad daudz plašāk un ar praktisku ievirzi.  Šobrīd tas kļuvis 
par manu – negribu lietot skaļus vādus, tāpēc teikšu precīzi – 
dzīvesveidu, kam tā vai citādi pakārtojas viss pārējais. Turklāt 
brīnumainā veidā tas mani nekādi nenošķir no sabiedrības, 
drīzāk tieši otrādi – pat necerēti satuvina ar daudziem bezga-
la interesantiem līdzīgi domājošiem cilvēkiem. 

Vienīgais mīnuss, ka dzīvnieciņu aprūpēšana un aizsargā-
šana no nepiemērotiem saimniekiem aizņem gandrīz pil-
nīgi visu manu laiku, brīvās un svētku dienas ieskaitot. Tas 
gan nenozīmē vienmuļību un garlaikošanos, jo dzīvo radību 
neliekuļotā uzvedība savā daudzveidībā ir bezgalīga. Turklāt 
iepazīt  “Kalnieku”saimi pat no tālienes atbrauc mani agrākie 
draugi, uzrodas interesentu pulciņi no skolām, palīdzību pie-
dāvā gan robežsargi, gan policisti, zemnieki, datorspeciālisti 
un pat kāda autoīpašnieku apvienība,” biedrības dibinātāja 
“labo gariņu”uzskaitījumam neaizmirst pievienot dēlu Lūkasu 
un draudzenes meitu Gerdu, kura palīgos piesakās no mācī-
bām brīvajās dienās, uz Ugāli braucot no Rīgas, jo “Andra ir 
labākais cilvēks pasaulē”.  Andrai savukārt prieks, ka darbo-
šanās ar sunčiem meitenei varbūt palīdzēs izlemt, vai viņa 
tiešām gribēs mācīties par vetārsti, kā to ir izdomājusi tagad. 
Lūkasu pagaidām vairāk interesē nodarbības mākslas skolā 
un dators, bet vajadzības gadījumā uz viņu var paļauties arī 
dzīvnieku aprūpē, vērtē mamma. Uzskatot, ka dēlam vēl ir 
laiks un iespēja pašam domāt, kādu ceļu dzīvē izvēlēties. 
Tāpat kā to savulaik Andrai ļāvuši darīt viņas vecāki. 

VIESĒDĀJI UN ĪSTAIS ČĀRLIJS
Bērnības un skolas gadi Andrai pagājuši Olainē, kopā ar 

māsu Karīnu un,  kā tolaik teica, “strādnieku šķirai piederī-
gajiem” vecākiem Jāni un Mariju. Ģimenē vienmēr bijis suns, 
par kuru galvenokārt rūpējusies mamma. Mīļš, bet ne elks un 
luteklis. Arī vēlāk, kad Andra pārcēlusies uz dzīvi Rīgā, dzīvoklī 
vienmēr kādam astainim atradusies vieta gulēšanai un bļodi-
ņa ar ēdienu. Tas šķitis tik pašsaprotami!   

“Ja var runāt par kādu pagriezienu dzīvnieku aizsardzības 
virzienā, nosacīti tas varētu būt gadījums ar melno laikas tipa 
suni Čārliju. Pirms viņa aiz tīras līdzjūtības vedu mājās un 
baroju uz ielas ieraudzītus vai pagrabos uzietus, skatā izba-
dējušos krančus, kuri pēc tam aizgāja savos suņu ceļos. Vīram 
tādi “viesēdāji” beidzot apnika un viņš ierosināja paņemt 
no dzīvnieku patversmes vienu pastāvīgu mājas iemītnieku. 
Aizbraucām, un es izvēlējos visādi spirgto, taču vājredzīgo 
Čārliju, apzinoties, ka pretējā gadījumā viņam mūžs beigsies 
patversmē, jo neviens cits taču aklu dzīvnieku neņems. 

Arī pirms tam man bijuši mīļi suņi, bet Čārlija pieķeršanos 
ir grūti vārdos aprakstīt: viņa paļaušanās uz mani bija, var 
teikt, absolūta un bezgalīga. Sapratāmies no pusvārda, ausu, 
ķepu un astes valodā. Ja gribi saukties par cilvēku, tādu uzti-
cēšanos vienkārši nedrīkst pievilt, un es to nedarīju līdz pat 
Čārlija mūža beigām. 

“NĒ” ĪSLAICĪGAI LIETOŠANAI
“Diezgan drīzi atskārtu, ka šādu savu agrāko saimnieku 

nodotu dzīvnieku ir ļoti  daudz, bet ka lielākā daļa no viņiem 
nav ļaunatminīgi, gatavi aizmirst senos pāridarījumus un 
atkal atvērties draudzībai ar cilvēku. Lai tā notiktu, no nelai-
mes izglābtajiem vajadzīgas pagaidu mājas, kamēr pieteik-
sies viņu draudzības cienīgs saimnieks,”Andra stāsta, ka 
savus pagaidu iemītniekus, savas “sunču meitenītes un puiki-

ņus” nemēdz atdot gadījuma cilvēkiem “īslaicīgai lietošanai”. 
Cilvēkam no malas grūti saprast, kā Andra spēj atcerēties 

ne vien katra savas četrkājaino saimes dalībnieka vārdu un 
piederību sugai, bet zina arī viņu iepriekšējā likteņa līkločus 
un visai precīzi var pastāstīt par dzīvnieku temperamenta un 
rakstura izpausmēm.

“Derīgi, protams, būtu šos datus piefiksēt kādā žurnālā vai 
dienasgrāmatā, bet tam vienkārši nepietiek laika, jo mana 
darba diena parasti ilgst no astoņiem rītā līdz pusnaktij. 
Pagaidām visu spēju paturēt prātā un izstāstīt potenciālajam 
dzīvnieka adoptētājam. Pie reizes sarunā cenšoties noskaid-
rot, kāds ir nākamo saimnieku raksturs, kādai vajadzībai viņi 
suncīti vai kaķi grib ņemt, kādos apstākļos turēs. Ceru, ka īstie 
dzīvnieku draugi to saprot un neņem ļaunā, jo mans vienī-
gais nolūks ir panākt, lai abu starpā būtu miers un saticība, 
varbūt pat laime. Visbiežāk tam ir vajadzīga vienkārši cilvēka 
un dzīvnieka raksturu saderība, “Andra skaidro, ka adopcijas 
akts tiek nostiprināts līgumā, un biedrībai ir tiesības pārbau-
dīt, kā tas tiek pildīts. 

“Par laimi, jaunie saimnieki pārsvarā ir atbildīgi, izņemot 
gadījumus, kad mīluļi tiek pārlieku lutināti ar barību, bet iero-
bežoti pastaigās un rotaļās, kas sevišķi nepieciešamas pusau-
ga vecumā. Šinī ziņā, manuprāt, ideāli apstākļi ir “Kalniekos”, 
kur suņiem ir iespēja izskrieties plašajā pastaigu laukumā. 
Izņemot dažus, kuriem cilvēku vardarbības rezultātā psihe tā 
traumēta, ka viņu agresivitāti praktiski nav iespējams labot. 
Mierinājums, ka pie mums viņiem cietsirdību vairs nenāksies 
piedzīvot,” Andra nemēģina solīt neiespējamo. 

Tas, ko “Kalniekos” var un  dara, ir dzīvnieku attārpošana 
un vakcinēšana. Arī sterilizācija, ko nosaka attiecīgie norma-
tīvie akti, lai dzīvnieki neregulēti nevairotos, tā nebeidzami 
papildinot pamesto “bēdu brāļu” rindas. Jau tagad tādu ir 
vismaz trīs reizes vairāk, nekā adoptētāju, rēķina dzīvnieku 
aizstāve. “Tuvojas kārtējo nodevību laiks” – tādi vārdi lasāmi 
internetā atrodamajā rakstā, kurā biedrība aicina materiāli 
atbalstīt dzīvnieku uzturēšanu pagaidu mītnē. Tajā atgādi-
nāts, ka badam un nosalšanai rudenī tiek pamesti uz vasar-
nīcām izklaidei līdzi ņemtie suņi un kaķi, kuru skaitu nereti ir 
papildinājuši turpat dzimušie mazuļi. 

SKARBI UN SUDRABOTI STĀSTI
Par šādiem un līdzīgiem gadījumiem Andrai daudzi skarbi 

stāsti, kuros pieticīgi tiek noklusēta viņas pašas pašaizliedzīgā 
rīcība, gandrīz burtiski izraujot vetārstam no rokām iemidzi-
nāšanai atvesto suņu  mazuli vai pārtverot vismaz dažus no 
kuplās  jaundzimušo saimes, kurus vēl ar lāpstu nav paspējis 
nosist par pudeli grādīgā nolīgts “bomzis”. Ir stāsts par suņu-

ku Fīlipu, kurš – droši vien 
ne jau no labas dzīves – aiz-
mucis no savām mājas vai 
varbūt izmests mežā, bet ar 
savu sesto suņa prātu atradis 
“Kalniekus”, izracis eju zem 
žoga un labprātīgi pievieno-
jies sugas brāļu kolektīvam. 
Ir stāsts par mīlīgo “čigānu 
meiteni” Grietu no  Ventspils, 
kuras saimniekiem nodegu-
si māja un viņa patvērumu 
atradusi “Kalniekos”. 

Ir skumji vēstījumi, bet ar sudrabotu maliņu – kāds cienī-
jams vīrs pēc sava sunīša nāves atvedis uz “Kalniekiem”ne 
vien pāri palikušos barības krājumus , bet piedāvājis arī 
kokmateriālu kravu voljeru būvei. Kāda invalīdu ratiņkrēslā 
“Kalniekos”ieripināta  meitenīte no Ugāles patversmei atde-
vusi visu viņai dzimšanas dienā sadāvināto naudiņu, jo “sunī-
šiem to vairāk vajag”. Ir vēl kāds dziļi personisks stāsts – par 
Andras tēvu. 

“Kā daudzi sabiedrībā, arī viņš uzskatīja, ka skolotai meitai 
piedienētu tīrāks un cienījamāks, nevis suņu kopējas darbs, 
un centās mani jaunajā mājvietā – teiksim tā – reti traucēt...  
Tagad viņš jau ir pelnītā  atpūtā un ... labprāt un bieži brauc 
palīdzēt saimniecības darbos. Šķiet, viņš ir sapratis un pie-
ņēmis, ka mani pūliņi taču ir ne tik daudz suņu un kaķu, cik 
cilvēku labā. Ar stresainu darbu un modernām tehnoloģijām 
pārņemtie ļaudis paši varbūt nemana, ka skrējienā pēc nau-
das un ērtībām zaudē spēju pašaizliedzīgi mīlēt vienam otru 
un nesavtīgi uzticēties. Mūsu “mazie brāļi”netieši atgādina, 
ka tas ir vajadzīgs un iespējams. Zinātnieki vairs nestrīdas, 
ka sevī vērsti, nesabiedriski cilvēki kontaktā ar viņiem tīka-
miem suņiem atraisās, var pat teikt, ārstējas no savas noslēg-
tības,”Andra šīs atziņas sakās smēlusies ne tik daudz grāma-
tās, cik personīgajā un draugu pieredzē. Viņa, starp citu, turpi-
na arī tulkotājas darbu, cik nu tam nakts stundās atliek laika.  

CIK GATAVI NOŠAUT CILVĒCĪBU
“Nesaku, ka daudziem būtu jārīkojas tāpat, kā man. Es 

kā dzīves aicinājumu jūtu šo darbu, citiem tas ir savādāks. 
Par vienu gan esmu pārliecinājusies – suns un kaķis , katrs 
savādākā veidā mums, cilvēkiem, māca cilvēcību. Cita lieta, 
vai esam sekmīgi skolnieki,”Andras it kā pa jokam izteiktais  
secinājums ir šķietami paradoksāls, taču pārliecinošs.  

Vai viņa pārredzamā nākotnē cer piedzīvot laiku, kad 
suņiem, kaķiem un pārējiem ģimenes ( it kā) mīļdzīvniekiem 
vairs nebūs vajadzīga īpaša aizstāvība un sabiedrība kopumā  
pati būs pietiekami apzinīga, lai cieņpilni sadzīvotu ar viņiem? 
Andra šaubās, vai tas notiks tuvākajā laikā. 

“Bet pieaugušāki šai ziņā kļūstam neapšaubāmi. Savā 
laikā es Rīgā gandrīz tikai no savas algas uzturēju divdesmit 
nelaimei atkarotus suņus un kaķus. Tagadējam skaitam, kā 
arī mītņu uzturēšanai un dzīvnieku ārstēšanai man līdzekļu 
nepietiek, vajadzīgi ziedojumi. Man ir stingri jāsaņemas, lai 
tos lūgtu. Zinot, ka patreizējā nodokļu politika labdarus šādi 
rīkoties nemudina. Bet – piemēram –  viena sunčas krustenis-
ko saišu operācija izmaksā ap 400 eiro. Dzīvnieku saimnieki 
zina, cik dārga ir sterilizācija un vakcinēšana, cik maksā barī-
ba. Un tomēr mēs turamies! Un, ceru, vēl kādu laiku pastā-
vēsim, jo labo ļaužu ir nesalīdzināmi vairāk, nekā slikto. Tie 
pārsvarā ir vienkārši cilvēki, gan vietējie, gan tālie, kas nea-
lkst publicitātes, bet ziedo laiku, darbu un  līdzekļus bāreņos 
palikušo dzīvnieku glābšanai, kas faktiski nozīmē paraugu un 
mudinājumu sabiedrībai – neaizmirst cilvēcīgumu. Attieksme 
pret sunčiem un minčiem ir viens no tās indikatoriem,” Andra 
mēdz būt arī skarbi tieša.  

“Protams, esmu dzirdējusi aicinājumus iznīcināt liekus kļu-
vušos dzīvniekus un pat aprēķinus, cik reizes lētāk tas būtu, 
nekā patversmju uzturēšana. Viss it kā pareizi, tikai  ar vienu 
piebildi: vienlaikus ar nevainīgiem dzīvniekiem mēs, sabiedrī-
ba, nošausim vai iemidzināsim savu sirdsapziņu.Vai to gribam 
un drīkstam,” tas jau ir tīri retorisks jautājums. 

Sunču aizbildne cilvēku zemē

Ar mīļajiem – dēlu Lūkasu, vīru Aigaru un Čārliju.

Brīvprātīgā palīdze Gerda “ar labāko cilvēku pasaulē” Andru. Ar vecāko māsu Karīnu. 

Ar dēlu Lūkasu.
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Nedēļa 
pirms...
Jā, tieši viena nedēļa ir tikai 
atlikusi līdz pirmajai Adventes 
svētdienai! Ak, vai, cik ātri laiks 
skrien. Tikko bija vēl saulainā un 
siltā atvasara, nupat nosvinējām 
mūsu mīļās Latvijas simto dzim-
šanas dienu, bet jau pēc nedēļas 
klāt Ziemassvētku gaidīšanas laika 
sākums. Vērīgākie ventspilnieki 
jau būs pamanījuši, ka dažos vei-
kalos jau sāk pārdot Ziemassvētku 
rotājumus, tos izbīdot visiem acu 
priekšā tiklīdz ieeja pa veikala 
durvīm vai tuvojies kasei. 

N 
ecentīsimies skriet lai-
kam pa priekšu. Jā, 
Rātslaukumā jau sāk vei-
dot Ziemassvētku egli un 
arī pilsēta drīz jau būs 

tērpta svētku rotās, bet pagaidī-
sim vēl īsto laiku, bet līdz tam gan 
var sākt gatavoties svētku mēne-
sim. Piemēram, jau laikus salasīt un 
sagatavot niedres puzuru siešanai. 
Sameklēt mežā kādus dabas veltes 
Adventes vainaga rotāšanai. Galu 
galā nopirkt veikalā zīmuļus, papīru 
un šādus tādus nieciņus, lai pašrocī-
gi izgatavotu apsveikuma kartiņas, 
kuras decembrī nosūtīt sev mīļajiem 
radiem un draugiem!

Ja nu gadījumā galīgi nenāk 
prātā nekādas labas domas mazām 
(vai lielām!) idejām par dāvanām 
Ziemassvētkos, sestdien pēcpusdie-
nā jāaiziet līdz tirdzniecības centram 
“Tobago”, kur no plkst. 15.30 dur-
vis vērs jau par tradīciju kļuvušais 
Ventspils skolu jauniešu mācību uzņē-
mumu gadatirgus. Tie, kas tur reiz 
bijuši, zin, cik radoši ir mūsu jau-
nie ventspilnieki! Patiešām, var tikai 
apbrīnot jauniešu entuziasmu, bagā-
tās un daudveidīgās idejas. Par izdevī-
gu cenu tiksiet pie labas un nekur citur 
nopērkamas lietas, pie reizes atbastot 
mūsu nākamos uzņēmējus. Kad gada-
tirgus tuvosies slēgšanai, tiks paziņo-
ti labākie tirgotāji un biznesa ideju 
autori. Patiešām lielisks pasākums, 
kuru ir vērts apmeklēt un lieliski pava-
dīt laiku.

“Ventspilnieks.lv” ik reizi cen-
šas pastāstīt par atkal kādu jaunu un 
interesantu izstādi pilsētā. Par teātra 
namā “Jūras vārti” aplūkojamo izstādi 
“Māksla un muzejs” jau stāstījām (vēl 
iespējams apskatīt līdz 2. decembrim – 
ir tā vērts!). Vēl viena ļoti interesanta 
un vērtīga izstāde, kuru Latvijas vērtī-
bu izzināšanā un apgūšanā būtu jāredz 
arī katram janajam ventspilniekam, ir 
dižā latviešu gleznotāja Jaņa Rozentāla 
oriģināldarbi no privātas kolekcijas. 
Starp 24 mākslas priekšmetiem – ski-
cēm, tušas zīmējumiem un grafikām 
– izstādīti arī īpaši slaveni mākslinie-
ka darbi kā “Pianistes Doras Resleres 
portrets” (1910), “Vijolniece (Anna 
Suolahti)” (1912), “Irja pie eglītes” 
(1914) un “Skūpsts” (1916).

Sporta cienītājiem šī nedēļas noga-
le ir ļoti palutinājusi: Ventspilī notiks 
Latvijas čempionāts taekvondo, BK 
“Ventspils” Latvijas – Igaunijas čem-
pionāta spēlē uzņems Tartu komandu 
“Ulikool”, Ventspils volejbolisti Latvijas 
čempionāta cīņā sacentīsies ar Rīgas 
Volejbola skolu, pa vidu vēl Ventspils 
pilsētas čempionāts basketbolā un kēr-
lingā, bet kārtējo mājas spēli Junioru 
attīstības hokeja līgā aizvadīs Latvijas 
1.līgas čempioni HK “VENTA 2002”, 
uzņemot “Prizma” hokejistus. 

PASTS MAINA ADRESI
1924. gada novembrī Ventspilī pie 

jaunām telpām tika Latvijas pasta 
Ventspils nodaļa. Uz Kuldīgas ielas 
26. nama (šodien tur atrodas viesnī-
ca „Vecais pasts”) 2. stāvu no vecajām 
telpām Ūdens ielā (starpkaru periodā 
tur atradās „Rīgas viesnīca”, padomju 
okupācijas laikā – bērnu poliklīnika un 
stomatoloģijas kabineti, jaunajos lai-
kos ēka nodega) „pasta-telegrafa kan-
toris” sāka pārcelšanos 17. novembrī. 
„Pirmā istaba nodota publikas lietoša-
nai, tur atrodas galds ar nepieciešamā-
kiem rakstīšanas piederumiem, publi-
kai pieejamās pasta kastītes un lodziņš 
marku pārdošanai. Otrā istabā atrodas 
lodziņi citām pasta operācijām. Telefona 
centrāle varēšot tikt pārvietota tikai 
nākamā mēnesī”, raksta „Ventas Balss”.

AKTIERI PIESAKA STREIKU
Tai pat laikā, kad pasts svinēja Jurģus, 

Ventspils teātra sabiedrības aktieri 
iesniedza teātra direkcijai protesta vēstuli ar piebildi, ka mēģinājumi tiks 
pārtraukti, kamēr aktieriem nebūs izmaksātas algas, – citiem pilnā mērā, 
citiem vēl nesaņemtā daļa. Profesionālo aktieru prasībām pievienoju-
šies arī aktieri–volontieri, kuri nav saņēmuši sev pienākošos honorārus 
kopš pašas teātra sezonas sākuma (septembra). Aktieru streiks beidzās 
30. novembrī, kad nokavētās algas un honorāri izmaksāti pilnā apjomā.

AR NAUDAS ZEĶI UZ BANKU
1926. gadā izsludinātajā „Taupības dienā”, kad Latvijas pilsoņi mudi-

nāti uzticēt savus ietaupījumus bankām, 5. novembrī „Ventas Balss” 
mazajā korespondencē lasāms: „Namnieku biedrībā „Kredīts” savus 
ietaupījumus noguldījušas 46 personas, kopsummā Ls 5305. Vismazākā 
summa noguldīta Ls 5, lielākā – Ls 230. Vairums noguldītāju bijuši bērni. 
Visjaunākā – I. V. – 4 gadus veca. Kāda sieviņa atnesusi noguldījumu ar 
visu savu krātuvi – zeķi un gribējusi, lai to uzglabājot. 2 reizes zeķe biju-
se ugunsbriesmās, bet izglābta. Kāds vecis esot ilgi krājis ģipsa ābolā, 
bet nekad nav varējis dabūt pilnu, līdz kamēr ieraudzījis apakšā ar korķi 
aiztaisītu šķirbu, pa kuru lati gājuši laukā pie vedeklas. Divas personas 
atnesušas krievu zelta naudu...”

KAD VENTIŅOS BRAUC PA RĪGAS MODEI
Grūti ticēt, ka laikos, kad pa Ventspils ielām braukalēja ne vairāk par 

10 automašīnām, varējušas notikt autoavārijas, tomēr jātic vien būs. Par 
vienu tādu „pilnīgi ārkārtēju katastrofu” stāsta vietējais laikraksts 1926. 
gada novembrī. Proti, Ventspilī iebraucis kāds turīgs rīdzinieks ar perso-
niskā šofera, uzvārdā Bērznieks, vadīto automobili. „Bērznieks ar „siltu” 
galviņu izbraucis no „Rīgas viesnīcas” pa Ūdeņu ielu lejā pie Mācītāja 
lunkas apgriezt automobili, bet, pateicoties stipram ielu apledojumam, 
nav vairs varējis uzbraukt pa Ūdeņu ielas uzkalniņu, kādēļ griezis atpa-
kaļ, lai brauktu gar Ventmalas noliktavām. Tā, uz priekšu un atpakaļ 
manevrojot, automobils beidzot iegāzies atmuguriski ostā, tā sauktajā 
Mācītāja lunkā. Pateicoties vietas seklumam, auto priekšas riteņi palika 

aizķērušies aiz bolverķa malas, bet pakaļējie bija nosēdušies uz sēkļa. 
Bez šofera automobilī braucis vēl vietējās Tirdzniecības un Rūpniecības 
bankas kurjers Neimanis, kurš tāpat kā šofers ticis cauri tikai ar izbailēm 
un saslapināšanos. Vakarrīt ar lielā, peldošā krāna palīdzību automobili 
izcēla no ūdeņa.”

Apbrīnojamā kārtā ir saglabājies Mācītāja lunkā iebraukušā auto foto-
attēls, ko nu var aplūkot „Ventspilnieks.lv” lasītāji!

LAUCINIEKI TIEK PIE ELEKTRĪBAS
1936. gada vasarā Ventspils pilsētas valde uzsāka elektrības tīkla 

paplašināšanu ārpus pilsētas administratīvajām robežām. Novembrī 
pabeigts viens no šī projekta lielākajiem posmiem dienvidu virzienā (aiz 
Gāliņciema). Līdz ar to 16 lauku saimniecībās bija pieejama elektriskā 
apgaismošana. Pirmās elektrolīnijai pieslēdzās Kantsonu, Bāliņu, Teņņu, 
Mazlodu, Dižlodu, Robežnieku, Dampeļu un Kažmiru mājas, kur jau ierī-
kota nepieciešamā instalācija. Lai atbalstītu lauku iedzīvotājus, pilsētas 
valde nolēma neņemt no jaunajiem elektrības abonentiem tarifā pare-
dzēto maksu par jaunuzbūvētās līnijas lietošanu!

TRĪNĪTES PRINČA IELĀ
1936. gada 12. novembrī Ventspils zvejnieka, brīvības cīņu dalībnieka 

Aleksandra Laura ģimenē piedzima trīs meitenītes. Lai gan katra mazule 
piedzimstot svērusi tikai vienu kilogramu, visas bijušas žirgtas un vese-
las. Pilsētas valde piešķīra Lauru ģimenei ārkārtas pabalstu – 60 latus 
un nodrošināja nepieciešamo ārsta aprūpi bez maksas, pilsētas galva A. 
Sniķeris no saviem līdzekļiem dāvāja bērniem nepieciešamo veļu; uzzi-
nājis par trīnīšu piedzimšanu, Valsts prezidents Ulmanis nosūtīja Lauru 
ģimenei kā svētku dāvanu 100 latus. Patriotiski noskaņotā ģimene bez 
jau iepriekš izdomātajiem vārdiem – Diāna, Hedviga, Felicita – nolēma 
dot meitiņām arī otros vārdus par godu trim Latvijas novadiem – Kurze, 
Vidze, Zemga. „Sniegt palīdzīgu roku kuplajai ģimenei nolēmušas arī 
vairākas organizācijas, pirmām kārtām aizsardzes un Ventspils Latviešu 
biedrība”, raksta „Ventas Balss”. 

Aizgājušo laiku novembra hronikas
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A U N S
Emocijas mainās un cilvēku nekompetence kaitina. Taču, ja 
iepriekš kādas situācijas darbā nav bijušas pa prātam, tad 

tagad viss sāks sakārtoties. Ķeries pie pienākumiem ar jaunu sparu 
vai maini darbu. Radošas un noderīgas idejas peļņas un biznesa jomā. 
Brīvdienās jaukākā atpūta būs, ja dosies nelielā izbraucienā.

V Ē R S I S
Nedēļas nogalē izej cilvēkos, satiecies ar draugiem, apmek-
lē saviesīgus pasākumus. Pastāv iespējas izveidot noderīgus 

kontaktus tālākai nākotnei. Darba nedēļa griezīs strauju ritmu, bet – kaut 
arī pienākumu netrūks un dienu beigās jutīsies saguris, neatstāj novārtā 
privāto dzīvi, vajadzētu atklāti izrunāties par svarīgo.

D V Ī Ņ I
Sakrājušies pienākumi saimniecībā, ko nedēļas nogalē vajadzētu 
apdarīt. Lai viss raitāk virzītos uz priekšu, iesaisti mājiniekus vai 

ielūdz draugus uz brīvdienu talku. Pēc tam prieku sagādās neliela mājas 
ballīte. Tikai bohēmu nevajag pāri mēram. Jāgādā par saskaņu ar mīļoto 
cilvēku, bet brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās uz spilgtu personību.

V Ē Z I S
Svarīga darba vai biznesa tēma. Var rasties izveidot jaunu part-
nerību, kā arī sekmīgi sadarboties ar ārvalstīm. Tavi ienākumi 

būs atkarīgi no prasmēm. Ja meklē darbu, norādi CV visu, ko esi mācī-
jies. Attiecībās dzirkstīs kaislības un uguntiņas. Kopā būšana sniegs daudz 
prieka, bet nepaspried privāto dzīvu ar citiem.

L A U V A
Strādā čakli, jo peļņa būs proporcionāla darbu apjomam un 
kvalitātei. Nekautrējies runāt par atalgojuma palielināšanu, ja 

jūties to nopelnījis. Un sargies no nepārdomātiem tēriņiem, it īpaši par 
sadzīviskām un saimnieciskām lietām. Labāk ieguldi veselības stiprināša-
nā, bet brīvdienās relaksācijai apmeklē SPA vai skaistumsalonu.

J A U N A V A
Idejas lielākas, nekā iespējas realizēt, gribas vairāk, nekā šobrīd 
var dabūt... Patlaban vari plānot jaunus projektus, pie kā ķerties 

nākotnē. Attiecību jomai pieiesi nopietni, vēlēsies zināmu lietu kārtību un 
stabilitāti. Šis ir piemērots laiks, lai liktu drošus pamatus kopdzīvei, kā arī 
uzlabotu un stiprinātu attiecības. Mājās vari veikt pārkārtojumus.

S V A R I
Darbs paņems daudz enerģijas un no veiksmēm vai neveiks-
mēm būs atkarīgas emocijas un garastāvoklis, tāpēc centies uz 

visu raudzīties no gaišās puses. Ja iekrājušies nepaveikti mājas darbi, tad 
šīs brīvdienas akurāt piemērotas, lai ar tiem tiktu galā. Ar savējiem kopā 
pavadītais laiks būs pilns saistošām sarunām un nākotnes idejām.

S K O R P I O N S
Ja jūti, ka pietrūkst kādu zināšanu vai iemaņu, ķeries pie mācī-
bām. Tavas zināšanas noderēs ne vien pašam, bet arī kāds no 

radiem vai draugiem būs pateicīgs par padomu. Mīlestība sildīs sirdi, taču 
būs arī pārdomu brīži. Izrunājies ar mīļoto, lai noskaidrotu viņa viedokli. 
Plauks un zels tās attiecības, kas balstītas uz stabiliem pamatiem.

S T R Ē L N I E K S
Veiksmīgi risināsi lietišķas sarunas un ātri noorientēsies, kas 
ir un kas nav izdevīgi. Darba pārrunās mēģini gūt labumu, un 

biznesā raugies uz izdevīgumu ilgtermiņā. Diezgan liela spriedze var vei-
doties saistībā ar mājas un ģimenes pienākumiem. Lai atgūtos no skrē-
jiena, brīvdienās atļaujies vienkārši nedarīt neko.

M E Ž Ā Z I S
Zināsi, kur un kā likt lietā savu dzīves pieredzi. Būsi labs 
padomdevējs sev, tomēr ir vērts ieklausīties arī līdzcilvēku vie-

doklī. Sekmīga sadarbība ar ārzemēm, labs laiks ceļojumam un radošiem 
projektiem. Attiecībās dzirkstīs kaislības un uguntiņas, un kopā būšana 
sniegs daudz prieka. Brīvajiem ļaudīm jāuzmanās no avantūrām.

Ū D E N S V Ī R S
Nekautrējies vērsties pie labiem draugiem vai seniem darījumu 
partneriem, ja pats ar kaut ko netiec galā. Svarīga finanšu joma 

un tajā ideju netrūks. Daļa no tām var izrādīties visnotaļ ienesīgās, tāpēc 
apdomā – vai izklāstīsi tās darba devējam, vai liksi lietā, veidojot savu 
biznesu. Brīvdienās atpūties un apmeklē kultūras pasākumus.

Z I V I S
Viss, kam ķeries klāt, ies no rokas. Darbs prasīs iedvesmu un 
radošu pieeju, taču ar paveikto būsi apmierināts un saņemsi 

atzinību. Tikai raugies, lai uz taviem pleciem nesakrauj citu pienākumus! 
Brīvdienās vēlams pievērsties mājai, ģimenei, attiecībām ar mīļoto cilvē-
ku. Sarīko nedēļas nogalē sirsnīgu pasākumu. 
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Degvielas uzpildes stacijā reklāma: 
“Tas, kurš pielies pilnu bāku, varēs 
piedalīties loterijā! Balva - bezmak-
sas sekss!” 
Piebrauc divi veči, pielej pilnu bāku 
un dodas samaksāt. Protams, veči 
jautā, vai var piedalīties loterijā. 
Benzīntanka saimnieks paskaidro, 
ka noteikumi ir ļoti vienkārši - viņš 
iedomājoties kādu skaitli no viens 
līdz desmit, tas, kurš atmin, ir vin-
nējis. 
Viens no večiem: 
- Septiņi! 
Saimnieks: 
- Nē, es iedomājos ciparu divi, 
mēģiniet nākamreiz… 
Nepaiet ne nedēļa, kad veči atkal 
klāt. 
- Trīs! 
- Diemžēl es iedomājos pieci, 
varbūt nākamreiz jums veiksies 
labāk… 
Veči iekāpj mašīnā, un viens no 
viņiem saka: 
- Ļoti aizdomīga tā loterija. Varbūt 
viņš vienkārši ir krāpnieks? 
Otrs dedzīgi atbild: Nē, tu ko! Mana 
sieva jau divreiz ir vinnējusi!

Pie psihiatra. - Dakter, esmu noba-
žījies par savu veselību. 
- Kas jūs uztrauc? 
- Jau vairākas dienas man 
šķiet, ka visam, ko saka mana 
sieva, ir zināma jēga.

Ārsts paziņo miljonāram, ka dzīvot 
tam atlicis gads. Miljonārs dodas uz 
baznīcu izsūdzēt grēkus. Pēc grēk-

sūdzes mācītājs viņam saka: 
- Mans dēls, došu tev padomu. 
Pārdod savu rolsroisu un nopērc 
vienkāršu golfiņu. Tad atstāj savu 
20 gadus jaunāko mīļāko un 
appreci kādu nabadzīgu atraitni. 
Visbeidzot, pārdod desmitistabu 
dzīvokli klusajā centrā un pārvācies 
uz dārza mājiņu kaut kur pilsētas 
nomalē. 
- Un tas pagarinās manu dzīvi? 
- Nē, bet atlikušais gads 
tev šķitīs kā mūžība…

Jaunais miljonārs saka zīlnie-
cei: “Es sapņoju ka esmu kartu-
pelis, ko tas nozīmē?” Zīlniece: 
“Vai nu tevi pavasarī iesēdi-
nās vai rudenī novāks.”

- Mammu, mammu, es atkal redzē-
ju vecmāmiņu! - Dēliņ, cik rei-
zes man tev jāsaka - kad spēlē-
jies smilšukastē neroc pārāk dziļi!

Jocīga tā tauta. Ganāmpulkā 
skaita, cik galvu, bet Ministru 
kabinetā - cik locekļu!

Stopētājs iekāpj mašīnā un pēc 
kāda laika, lai uzturētu sarunu, 
pajoko:  
- Un kā gan jūs zināt, ka es neesmu 
sērijveida slepkava?  
- Pavisam pārliecināts par to nees-
mu, tomēr iespēja, ka divi sērij-
veida slepkavas sastapsies vienā 
mašīnā, ir gaužām niecīgas...

- Jūs izskatāties slikti. Vai tiešām 

smēķējat tikai 10 cigaretes dienā, 
kā es jums ieteicu? 
- Jā. Pirms tam gan es 
biju nesmēķētājs…

Katolis piektdienas gavēņa laikā 
aiziet uz tirgu un, rādīdams uz 
vistu, saka pārdevējai: 
- Man, lūdzu, šo zivtiņu! 
- Jūs domājat vistu? 
- Es taču jums nejautā-
ju, kā to zivi sauc…

Maniaks piesūcināja naudu ar indi 
un ziedoja bērnu namam.  
Nomira divdesmit deputāti, divi 
ministri un mērs.  
Bērni nav cietuši.

- Kādu laiku jums būtu jāatsakās no 
garīgas piepūles, radoša darba. Ko 
jūs darāt? 
- Saceru scenāriju seriāliem. 
- Nu, to jūs drīkstat.

Kapteiņa palīgs jautā kapteinim: 
-Ko tu tāds bēdīgs? 
-Vinnēju loterijā! 
-Bet tas taču ir lieliski! 
-Kā kuram! 
-Kāpēc?
-Otrajai un trešajai vietai tika 
naudas balvas bet man ceļo-
jums ar mūsu kuģi!

Meitene puisim:  
- Atnāc vakarā pie manis, neviena 
nebūs mājās!  
Džeks vakarā aiziet, zvanās, klauvē-
jas, un patiešām neviena nav mājās!

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PILSĒTAS MĀJASLAPĀ VENTSPILS.LV:

Jautājums: Nevienam nav noslēpums, ka mūsu pilsētas iedzīvotāji jaunāki nekļūst, īpaši daudz sirmgalvju ir 
Pārventā. Varbūt namu apsaimniekotājiem ir vērts padomāt par margu uzstādīšanu pie daudzdzīvokļu māju 
ieejām. Divi trīs pakāpieni nav nekas jauniem un stipriem cilvēkiem, bet vecākiem cilvēkiem margas noteikti 
palīdzētu pārvarēt šos pakāpienus vieglāk, jo būtu, pie kā pieķerties. (..)

Atbild PSIA „Ventspils nekustamie īpašumi”:

Tā kā daudzdzīvokļu dzīvojamā māja ir kopīpašums, tad ierosinājums par margu ierīkošanu pie dzīvojamās ēkas 
ieejām iedzīvotājiem būtu jārisina kopā ar mājas apsaimniekotāju, sasaucot dzīvokļu īpašnieku kopsapulci un 
lemjot par finanšu līdzekļu izlietošanu vai nepieciešamo uzkrājuma veidošanu šim mērķim. (..)

(Avots: ventspils.lv)
• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE.
Ja vajag kādu jautājumu, tautiski izsakoties, “norakt”, tad vislabāk ir likt organizēt darba grupas, izpētes komisijas, 
kopsapulces, parakstu vākšanas un citas līdzvērtīgas aktivitātes. Tad vēl noteikti vajadzētu trīs pakāpienu margām 
pie ieejas kāpņu telpā izstrādāt būvprojektu, saskaņot to ar 20 dažādiem dienestiem un, protams, garum garā 
iepirkuma procedūrā izvēlēties būvnieku, kas šo titānisko darbu godam izdarīs pēc labākās sirdsapziņas. Noteikti 
jāizveido arī projekta uzraudzības grupa ar valdi un padomi... Un tad, kas zina, varbūt pēc 5 gadiem pāris stundu 
laikā tās margas pie kāpņu telpas ieejas arī tiks uzliktas – kaimiņu Žora to par nieka piečuku noteikti izdarīs. Bet 
komisijas, kopsapulces, valdes un padomes varēs notraukt sūrā darbā sastrādātās sviedru lāses no pieres... Un 
ziņos “augšām” – iedzīvotāju lūgums ir izpildīts.



ОВЕН
Эмоции сменяют друг друга, некомпетентность окружающих раздража-
ет. Однако ситуация на работе, которая вызывала неприятие, постепенно 

нормализуется. Беритесь за выполнение обязанностей с полной отдачей или меняй-
те работу. Вас посетят творческие идеи, касающиеся получения прибыли. В выход-
ные наилучшим образом отдохнуть вы сможете, отправившись в небольшую поездку. 

ТЕЛЕЦ
В конце недели стоит выйти в люди, встретиться с друзьями, отпра-
виться на вечеринку. Существует вероятность, что удастся установить 

контакты, которые окажутся полезными в будущем. На работе события будут разви-
ваться стремительно, в конце рабочей недели вы почувствуете усталость, но, несмо-
тря на это, найдите время для личной жизни, стоит поговорить начистоту с любимым 
человеком. 

БЛИЗНЕЦЫ
У вас накопилось множество дел по хозяйству, в конце недели стоит уде-
лить им время. Можете смело задействовать домашних или пригласить 

на помощь друзей, а затем устроить веселую вечеринку. Но не стоит слишком увле-
каться. Следует позаботиться о взаимопонимании с любимым человеком, а у сво-
бодных представителей знака возможно знакомство с неординарной личностью. 

РАК
Работа или бизнес будут иметь важнейшее значение. Возможно появле-
ние новых партнеров или сотрудничество с зарубежными предприятия-

ми. Ваш доход будет зависеть от накопленных навыков. Если вы ищете работу, то 
укажите в CV все, чему вы научились. В отношения удастся привнести новые эмо-
ции. Общение с любимым человеком доставит вам радость, но не стоит обсуждать 
личную жизнь с посторонними. 

ЛЕВ
Трудитесь на совесть, так как ваш доход будет зависеть от объема и 
качества проделанной работы. Не стесняйтесь говорить о повышении 

зарплаты, если чувствуете, что заслужили это. И остерегайтесь необдуманных трат. 
Лучше вкладывайте средства в укрепление здоровья, а в выходные посетите SPA 
или салон красоты. 

ДЕВА
У вас идей больше, чем возможностей их реализовать, хочется больше, 
чем сейчас возможно получить. Сейчас хорошо планировать новые про-

екты, за которые можно взяться в будущем. В сфере отношений вы – сама серьез-
ность, вам захочется стабильности. Сейчас походящий период, чтобы заложить фун-
дамент для совместной жизни, а также улучшить и укрепить отношения. Хорошо бы 
сделать перестановку дома. 

ВЕСЫ
Работа потребует от вас много сил, ваши эмоции будут зависеть от 
результатов, поэтому постарайтесь смотреть на все с положительной 

точки зрения. Если у вас накопились домашние дела, то выходные – самое подходя-
щее время, чтобы разобраться с ними. Время, проведенное с близкими, запомнится 
вам интересными разговорами и обсуждением планов на будущее. 

СКОРПИОН
Если вы чувствуете, что вам не хватает знаний или навыков, смело прини-
майтесь за учебу. Приобретенные знания пригодятся не только вам, дру-

зья и родственники также будут весьма признательны, если вы поделитесь с ними. 
Любовь согреет сердце, но будут и моменты раздумий. Поговорите с любимым чело-
веком начистоту, чтобы выяснить его точку зрения. Стабильные отношения обретут 
новые краски. 

СТРЕЛЕЦ
Успешными для вас будут деловые переговоры, вы быстро сумеете 
сориентироваться, что для вас наиболее выгодно. В бизнесе учитывай-

те, насколько проект выгоден в долгосрочной перспективе. Напряженность может 
возникнуть в связи с домашними обязанностями. В выходные позвольте себе рас-
слабиться и ничего не делать. 

КОЗЕРОГ
Вы сумеете применить накопленный жизненный опыт. Вы хорошо раз-
бираетесь в собственных чувствах, однако стоит прислушаться и к мне-

нию близких. Успешным будет сотрудничество с зарубежными партнерами, удачный 
период для путешествий и творческих проектов. Время, проведенное с любимым 
человеком, принесет вам много радости, добавит остроты в отношения. Свободным 
представителям знака не стоит пускаться в авантюры. 

ВОДОЛЕЙ
Не стесняйтесь обращаться к хорошим друзьям или давним деловым 
партнерам, если сами с чем-то не справляетесь. Для вас важна финан-

совая сфера, возникнет множество идей, связанных с этой областью. Часть из них 
могут оказаться весьма прибыльными, поэтому подумайте, делиться ли ими с рабо-
тодателем или создавать свой бизнес. В выходные отдохните и посетите культурные 
мероприятия. 

РЫБЫ
Все будет удаваться, за что бы вы ни взялись. Работа потребует вдохно-
вения и творческого подхода, но она принесет вам чувство удовлетворе-

ния и признание окружающих. Смотрите, чтобы на ваши плечи не возложили чужие 
обязанности! В выходные желательно заняться домашними делами, уделить время 
семье, отношениям с любимым человеком. Самое время для посиделок и задушев-
ных разговоров. 
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Звонок в ветеринарную клинику: 
- Здравствуйте! У нас заболел пудель! 
- Пол пуделя? 
- Да нет, целый...

-Ты зачем вызвал сразу восемь машин?  
-Я таксикоман

- Я ни дня не болел, и это потому, что вел простой, 
размеренный образ жизни. В возрасте от 20 до 40 лет 
я ежедневно ложился спать в 9, а вставал в 6 утра. С 
8 до 5 я тяжело работал, обедал, причем ел незатей-
ливую пищу, а потом час занимался спортом... 
- Извините, а за что вы сидели?

- А сколько Вам, если не секрет?  
- Да какой там секрет…. 200 грамм и лимончик!

Цыганка подбегает к девушке на улице: 
- Красавица, позолоти ручку и твой любимый на 
руках носить тебя будет! 
- Да мне и на шее нормально!
 
Прилетает муж из командировки. В аэропорту стоит, 
ищет 2 копейки для телефона – автомата чтобы 
позвонить жене, нету…  
Садится в такси и едет домой. Открывает дверь. 
Заходит и слышит, что жена с любовником резвится 
по полной на их кровати. Мужик уходит, тихо закры-
вая дверь и ловит такси до аэропорта. Идет в буфет. 
Меняет деньги и звонит жене, что приехал. Садится 
в такси. Приезжает домой. Заходит. Встречает жена 
радостная. Борщ, пузырь, закуска на столе. Дома 
чистота. Жена ласковая как никогда. Мужик водоч-
ки выпил, закусил, сидит борщик кушает и думает: 
« из-за 2 копеек чуть такую женщину не потерял! « 

Новая сотрудница прописывает новорожденного 
ребенка. Проверяя документы, интересуется: – А 
листок прибытия нужно заполнять? Более опыт-
ная коллега отвечает: -Ну, если сможешь место 
откуда он прибыл корректно назвать, то пиши...

Джек Лондон, покидая одно общество, пожал руку 
спесивому аристократу. 

Тот язвительно заметил: 
- Склерозом страдаете, милейший. Несколько минут 
назад мы с вами уже прощались. 
- Но вы не представляете, какое это удо-
вольствие – прощаться с вами.

Жена приехала в тюрьму на свидание с мужем: 
- Дорогой, ну и как ты здесь? 
- Да почти как дома: еда – невкус-
ная, и выйти тоже никуда нельзя!
 
- А ты знаешь, что я два раза в неделю заменяю 
директора? 
- Ха, не смеши меня! Ты простой менеджер! 
- Если не веришь, спроси у его жены.

- Кто больше всех заинтересован в акцизах на кол-
басы и мясные продукты? 
- Свиньи и другие скоты. Директор говорит сотруд-
нику: 
- Рабинович, должен вам сказать, что вы – незаме-
нимый работник. 
- В каком смысле? 
- Когда мы вас уволим, вас не надо 
будет никем заменять!

- Доктор, я невероятно нервничаю во время экзаме-
на на вождение. 
- Ну, это не страшно, когда-нибудь сдадите. 
- Нет, я его не сдаю а принимаю.

- Вези меня, олень, в свою страну оленью... 
- Девушка, вы либо говорите точ-
ный адрес, либо выходите из такси!

Экскурсовод при посещении туристами пещеры 
говорит: 
- Эта пещера возникла благодаря одному шотланд-
цу, который пожаловался своим родственникам, что 
случайно уронил в лисью нору золотую монетку.

Отзывчивая пенсионерка, которая всем в подъ-
езде говорит: «Если вдруг гости придут, при-
ходите ко мне за стульями», точно знает, в 
какую квартиру вызывать наряд после 23:00.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ОФИЦИАЛЬНОЙ ДОМАШНЕЙ СТРАНИЦЕ ГОРОДА VENTSPILS.LV:
Вопрос: Ни для кого не секрет, что жители нашего города не становятся моложе, особенно много пожилых 
людей в Парвенте. Может быть, управляющим домами стоит подумать об установке перил у входных дверей 
в подъезды многоквартирных домов.  Две-три ступеньки – это мелочи для молодых и сильных людей, а стари-
кам – перила определенно помогли бы легче преодолеть эти ступеньки, если бы было, за что держаться. (..)
Отвечает предприятие самоуправления ООО „Ventspils nekustamie īpašumi”:
Так как многоквартирный жилой дом является совместной собственностью, то вопрос об установке перил у 
входа в жилое здание  жители должны решать совместно с управляющим домом, созвав общее собрание 
владельцев квартир и решив вопрос о расходовании финансовых средств или о создании необходимых на 
эти цели накоплений. (..) (Источник: ventspils.lv)

• • •
Примечание редакции: 
Если нужно какой-нибудь вопрос, как говорят в народе, «закопать», то лучше всего велеть организовать груп-
пы, комиссии по обследованию, общие собрания, сбор подписей и другие равноценные мероприятия. Затем 
ещё обязательно для перил возле трёх ступенек разработать строительный проект, согласовать с 20 различ-
ными службами и, конечно, в процессе процедуры закупки выбрать строителя, который выполнит эту титани-
ческую работу наилучшим образом и на совесть.  Обязательно нужно создать группу по надзору за проектом 
с правлением и советом… И тогда, кто знает, может быть через 5 лет в течение пары часов эти перила возле 
входа в подъезд будут поставлены – сосед Жора за пятёрку обязательно это сделает. А комиссии, общие 
собрания, правления и советы после тяжёлой работы смогут вытереть пот со лба… И сообщат «наверх» – 
просьба жителей выполнена.  
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СБЛИЗИВШИЕСЯ ПО РАБОТЕ ПО ДУШЕ 
«Когда оглядываюсь назад, одно мне ясно совершенно 

точно – осознанно или нет, но всю предыдущую жизнь я шла 
по этому традиционному в Латвии пути по направлению защи-
ты и охраны домашних животных.  Вначале, возможно, боль-
ше индивидуально и эмоционально, сейчас гораздо шире и 
практичнее.   В настоящее время это стало моим – не хочу 
употреблять громких слов – образом жизни, которому таким 
или иным образом подчинено всё остальное. К тому же, 
каким-то чудесным образом это ни в коей мере не отделяет от 
общества, скорее, напротив – неожиданно сближает со мно-
гими бесконечно интересными и похоже думающими людьми.   

Единственный минус, что уход за животными и защита их от 
неподходящих хозяев занимает почти всё моё время, включая 
выходные и праздничные дни. Но это не означает однообра-
зие и скуку, так как непритворное поведение живых созданий 
в своём многообразии бесконечно. К тому же познакомиться с 
семьёй «Калниеки» издалека приезжают мои прежние друзья, 
ребята из интересных школьных кружков, помощь предлагают 
пограничники, полицейские, крестьяне, специалисты по ком-
пьютерам и даже одно объединение автовладельцев», основа-
тельница общества, перечисляя своих “добрых помощников», 
не забывает приплюсовать к ним сына Лукаса и дочку подруги 
Герду, которая помогает в свободные от учёбы дни и приезжа-
ет в Угале из Риги, так как “Андра – лучший человек в мире». 
В свою очередь Андре радостно от того, что занятия с собака-
ми, возможно, помогут девушке решить, действительно ли она 
захочет учиться на ветеринарного врача, как она считает сей-
час. Лукаса пока больше интересуют занятия в художественной 
школе и компьютер, но в случае необходимости на него можно 
положиться в плане ухода за животными, такую оценку даёт 
мама.  Она считает, что у сына ещё есть время и возможность 
самому подумать, какой жизненный путь выбрать. Так же, как 
это в своё время Андре позволили сделать её родители.  

«НЕПРОШЕННЫЕ ГОСТИ» И НАСТОЯЩИЙ ЧАРЛИ
Детские и школьные годы прошли у Андры в Олайне, вме-

сте с сестрой Кариной и, как в то время говорили, «принадле-
жащими к рабочему классу» родителями Янисом и Марией. В 
семье всегда была собака, о которой в основном заботилась 
мама. Милый, но не избалованный пёс. Позднее, когда Андра 
перебралась жить в Ригу, в квартире всегда находилось место 
и миска с едой для какого-нибудь хвостатого.  Это казалось 
само собой разумеющимся!    

«Если можно говорить о повороте в направлении защиты 
животных, условно это может быть случай с собакой чёрного 
окраса типа лайки Чарли.  До того как из чистой жалости вела 
домой и кормила увиденных на улице и в подвалах, на вид 
голодных щенков, которые затем уходили и шли своей доро-
гой.  Мужу такие «незваные гости» в конце концов надоели, и 
он предложил взять из приюта для животных одного постоян-
ного домашнего любимца.  Поехали, и я выбрала довольно 
бодрого, но слабовидящего Чарли, осознавая, что в против-
ном случае его жизнь закончится в приюте, ведь никто другой 
слепого пса не возьмёт.  

И до этого у меня были ласковые собаки, но привязан-
ность Чарли описать словами трудно: он доверял мне, можно 
сказать, абсолютно и бесконечно. Мы понимали друг друга с 
полуслова, на языке ушей, лап и хвоста. Если хочешь назы-
ваться человеком, то такое доверие просто нельзя обмануть, 
и я этого не делала вплоть до конца жизни Чарли.  

«НЕТ» КРАТКОСРОЧНОМУ ИСПОЛЬЗОВАНИЮ 
«Довольно скоро поняла, что таких, преданных бывшими 

хозяевами животных, очень много, но большая часть из них 
незлопамятны и готовы забыть причинённое им когда-то зло 
и снова стать открытыми дружбе с человеком.  Чтобы так слу-
чилось, спасённым от несчастья нужен временный дом, пока 
не объявится достойный их дружбы новый хозяин», Андра 
рассказала, что своих временных жильцов, своих собачек – 
«мальчиков и девочек» не отдаёт случайным людям «во вре-
менное пользование».  

«Людям со стороны трудно понять, как Андра может пом-
нить не только имя и породу каждого члена свой большой 
семьи четвероногих, но знает и повороты их предыдущих 

Опекунша собак на земле людей 

судеб и совершенно точно может рассказать о темпераменте 
животного и проявлениях характера.  

«Конечно, было бы полезно эти данные фиксировать в 
каком-нибудь журнале или дневнике, но на это просто не 
хватает времени, так как мой рабочий день обычно длится 
с восьми утра до полуночи. Пока всё могу удержать в голо-
ве и рассказать потенциальному «усыновителю» животного. 
Одновременно в беседе стараюсь выяснить, каков характер 
будущего хозяина, для каких нужд он хочет взять собаку или 
кошку, в каких условиях собирается держать. Надеюсь, что 
настоящие друзья животных это понимают и не обижают-
ся, так как моя единственная цель – добиться, чтобы между 
обоими был покой и согласие, а, возможно, даже счастье.  
Чаще всего для этого нужно только, чтобы между человеком 
и животным была совместимость”, поясняет Андра и говорит, 
что акт об адаптации закрепляется в договоре и общество 
имеет право проверить, как он выполняется. 

«К счастью, новые хозяева в основном – люди ответствен-
ные, за исключением тех случав, когда домашних любимцев 
излишне балуют кормом, но недостаточно с ними гуляют и 
играют, что особенно важно в подростковом возрасте животно-
го.  В этом плане, по-моему, идеальные условия в «Калниеки», 
где у собак есть возможность побегать на большой площадке 
для выгула.  Кроме некоторых, у которых в результате насилия 
людей психика настолько травмирована, что их агрессивность 
практически нельзя исправить. Успокаивает то, что у нас такое 
жестокосердие им больше испытать не придётся», Андра не 
пытается обещать невозможного. 

То, что в «Калниеки» можно сделать и делается, – это про-
вести дегельминтизацию и вакцинацию. А также стерилиза-
цию, которую устанавливают соответствующие акты, чтобы 
животные нерегулированно не размножались, и таким обра-
зом бесконечно не пополняли ряды брошенных «братьев по 
несчастью». Уже сейчас таких по меньшей мере в три раза 
больше, чем желающих адаптировать животное, подсчита-
ла защитница животных.  «Приближается время очередного 
предательства» – такие слова читаем в статье в Интернете, 
где общество просит поддержать материально содержание 
животных во временном приюте.  В ней напоминается, что на 
голод и замерзание обречены брошенные осенью взятые с 
собой на дачу собаки и кошки, количество которых иногда уве-
личивают и рожденные там же малыши.  

СУРОВЫЕ РАССКАЗЫ С СЕРЕБРЯНОЙ КАЁМОЧКОЙ
О таких и подобных случаях у Андры много суровых и 

печальных рассказов, в которых скромно умалчиваются её соб-
ственные самоотверженные действия, когда она практически 
вырывает из рук ветеринарного врача привезённого для усы-
пления щенка, или приютив хоть нескольких новорожденных 
хвостатых, которых ещё не успел добить лопатой «бомж», с 
которым договорились за бутылку крепкого алкоголя. Есть рас-
сказ о щенке Филипе, который – не от хорошей жизни – сбежал 

из своего дома или был выбро-
шен в лесу, но с помощью сво-
его звериного шестого чувства 
нашёл «Калниеки», вырыл под 
забором дыру и охотно присое-
динился к коллективу своих поро-
дистых собратьев. Есть рассказ 
о ласковой «цыганской девочке» 
Гриете из Вентспилса, у хозяев 
которой сгорел дом, и она тоже 
нашла приют в «Калниеки». 

Есть очень грустные случаи, но 
с серебряной каёмочкой – один 
уважаемый мужчина после смер-

ти своей собаки привёз в «Калниеки» не только несколько упа-
ковок оставшегося корма, но и предложил лесоматериал для 
строительства вольеров. Одна девушка-инвалид в инвалидной 
коляске из Угале передала в приют все подаренные ей на день 
рождения деньги, так как «собачкам ведь больше надо». И ещё 
один глубоко личный рассказ – об отце Андры. 

«Как и многие в обществе, он считал, что для образован-
ной дочери больше подходит чистая и уважаемая работа, а 
не работа по уходу за собаками, и старался меня на новой 
месте жительства – скажем так – редко тревожить. Сейчас он 
на заслуженном отдыхе и… с удовольствием и часто приез-
жает помогать в хозяйственных работах. Кажется, он понял и 
принял то, что мои старания не столько ради собак и кошек, 
сколько ради людей. Люди, занимающиеся полной стрес-
са работой и современными технологиями сами, возможно, 
не замечают, как в погоне за деньгами и удобствами теряют 
способность самоотверженно любить друг друга и беззавет-
но доверять. Наши «братья меньшие» напоминают, что это 
нужно и возможно. Учёные больше не спорят, что направлен-
ные в себя, непубличные люди в контакте с приятными им 
животными, раскрываются, можно даже сказать, лечатся от 
своей «закрытости», Андра эти знания почерпнула не только 
из многих книг, но и из личного опыта, и из опыта друзей. Она, 
между прочим, продолжает и работу переводчицы, насколько 
ей на это хватает времени в ночные часы.  

НАСКОЛЬКО ГОТОВЫ УБИТЬ ЧЕЛОВЕЧНОСТЬ 
«Я не говорю, что многие должны поступать так же, как я. 

Я воспринимаю эту работу как жизненный призыв, для других 
это иначе. Но в одном я убедилась – собака и кошка, каждый 
по-своему, учат нас, людей, человечности. Другое дело, явля-
емся ли мы успешными учениками», высказанное Андрой 
как бы в шутку утверждение кажется парадоксальным, но 
убедительным.   

Надеется ли она в обозримом будущем увидеть време-
на, когда собакам, кошкам и другим (вроде как) домашним 
любимцам больше не нужна будет особая защита, и общество 
в целом само будет достаточно сознательным, чтобы  уважи-
тельно уживаться с ними? Андра сомневается, что это случит-
ся в ближайшее время. 

«Но то, что мы в этом плане повзрослели», это без всяко-
го сомнения. В своё время я в Риге только на свою зарплату 
содержала двадцать спасённых от несчастья собак и кошек. 
Нынешнему числу животных, а также на содержание приюта и 
лечение животных мне средств не хватает, нужны пожертвова-
ния.  Мне сложно собраться, чтобы их просить. Зная, что тепе-
решняя налоговая политика благотворителей на такие дей-
ствия не вдохновляет. Но, например, одна только операция 
крестообразной связки собаки обходится в 400 евро. Хозяева 
животных знают, какая дорогая стерилизация и вакцинация, 
сколько стоит корм.  И всё же мы держимся! И, надеюсь, еще 
какое-то время просуществуем, потому что хороших людей 
несравнимо больше, чем плохих. В основном это простые 
люди, и местные, и из более отдалённых краёв, которые не 
ищут публичности, но жертвуют своё время, труд и средства 
на спасение оставшихся сиротами животных, что фактически 
означает пример и побуждение для общества – не забывать 
о человечности. Отношение к кошкам и собакам – это один из 
индикаторов», Андра может быть и резкой в своей прямоте.    

«Конечно, я слышала призывы уничтожать ставших лишни-
ми животных и даже расчёты, насколько это было бы дешев-
ле, чем содержание приютов. Вроде как всё правильно, толь-
ко с одной оговоркой: одновременно с безвинными животными 
мы, общество, убиваем или усыпляем свою совесть. Хотим ли 
мы этого и имеем ли на это право», это уже чисто риториче-
ский вопрос. 

Добровольный помощник Герда с Андрой – «лучшим в мире человеком». Со старшей сестрой Кариной. 

Со своими любимыми – сыном Лукасом, 
мужем Айгарсом и Чарли. С сыном Лукасом. 
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Да, всего неделя осталась до перво-
го воскресенья Адвента! Как время 
летит! Кажется, совсем недавно сто-
яло солнечное и теплое бабье лето, 
только что отпраздновали день 
рождения нашей милой Латвии, и 
вот через неделю начнется время 
ожидания Рождества. Самые наблю-
дательные вентспилчане уже заме-
тили, что в некоторых магазинах в 
продаже появился рождественский 
декор, размещенный у самого входа 
в магазин или возле кассы. 

М ы не будем опере-
жать время. Да, на 
Ратушной площади 
уже начинают ставить 
рождественскую ель, 

скоро и город оденется в празднич-
ное убранство, а мы можем понем-
ногу начинать готовиться к празднич-
ному месяцу. Например, своевремен-
но собрать и подготовить солому для 
изготовления пузуриса. Найти в лесу 
дары природы для украшения венка 
Адвента. В конце концов, купить в 
магазине карандаши, бумагу и кое-ка-
кие мелочи, чтобы собственноручно 
изготовить поздравительные открыт-
ки, которые в декабре можно будет 
отправить родным и друзьям! 

Если вдруг никак не приходят в 
голову идеи, что преподнести близ-
ким в подарок в Рождество, в суб-
боту в торговом центре «Тобаго» с 
15:30 откроется ставшая традицион-
ной ярмарка Вентспилсских школь-
ных учебных предприятий. Те, кто 
бывал там хоть раз, знают, насколько 
творческими могут быть наши юные 
горожане! Можно только поражать-
ся энтузиазму молодежи, богатству и 
разнообразию их идей! По выгодной 
цене вы сможете приобрести хоро-
шие вещи, которых больше нигде не 
найдете, а заодно поддержать наших 
будущих предпринимателей. В конце 
мероприятия будут объявлены луч-
шие торговцы и авторы лучших биз-
нес-идей. Стоит посетить это заме-
чательное мероприятие, вы сможете 
прекрасно провести время! 

«Ventspilnieks.lv» каждый раз ста-
рается рассказать о какой-либо 
новой, интересной выставке в горо-
де. О проходящей в Доме театра 
«Юрас варты» выставке «Искусство 
и музей» мы уже писали (экспози-
цию можно осмотреть до 2 декабря – 
стоит сделать это!). Еще одна очень 
интересная и ценная выставка, кото-
рую стоит посетить каждому юному 
вентспилчанину, чтобы изучить куль-
турные богатства, которыми обла-
дает Латвия, – оригинальные рабо-
ты великого латышского художника 
Яниса Розенталса из частной кол-
лекции. Среди 24 предметов искус-
ства – эскизов, рисунков тушью и гра-
фики – выставлены широко извест-
ные работы художника, такие, как 
«Портрет пианистки Доры Реслер» 
(1910), «Скрипачка (Анна Суолахти)» 
(1912), «Ирия возле елочки» (1914) и 
«Поцелуй» (1916).

В конце недели любителей спор-
та порадуют разнообразными меро-
приятиями: в Вентспилсе пройдет 
чемпионат Латвии по таэквондо, БK 
«Вентспилс» в рамках Латвийско-
эстонского чемпионата примет 
команду из Тарту «Ulikool», вент-
спилсские волейболисты проведут 
игру чемпионата Латвии с Рижской 
волейбольной школой, кроме того, 
пройдет Вентспилсский городской 
чемпионат по баскетболу и керлин-
гу, а также очередную домашнюю 
игру Лиги развития юниорского хок-
кея проведут чемпионы Латвийской 
1-й лиги – ХК «Вента–2002», кото-
рый примет у себя хоккеистов 
«Призмы». 

За неделю 
до… ПОЧТА МЕНЯЕТ АДРЕС

В ноябре 1924 года Вентспилсское 
отделение Латвийской почты получило 
новое помещение. Перебираться на 2-й 
этаж здания на Кулдигас, 26 (сегодня там 
располагается гостиница «Vecais pasts»), 
из старого помещения на ул. Уденс (в 
период между войнами там находилась 
гостиница «Rīgas viesnīca», во время 
советской оккупации – детская поликли-
ника и стоматологические кабинеты, в 
новое время здание сгорело) начали 17 
ноября. «Первая комната отдана в рас-
поряжение публики, там находится стол с 
необходимыми письменными принадлеж-
ностями, почтовые ящики и окошко для 
продажи марок. Во второй комнате нахо-
дятся окошки для других почтовых опера-
ций. Телефонную централь можно будет 
перенести только в следующем месяце», 
– пишет «Вентас Балсс». 

AКТЕРЫ ОБЪЯВЛЯЮТ ЗАБАСТОВКУ
В то время, как почта праздновала 

новоселье, актеры Вентспилсского теа-
трального общества подали дирекции 
театра письмо протеста, в котором говорилось, что репетиции будут прер-
ваны до тех пор, пока актерам не выплатят жалованье – кому-то в полном 
объеме, кому-то недостающую часть. К требованиям профессиональных 
актеров присоединились и волонтеры, которые не получали причитаю-
щихся им гонораров с самого начала театрального сезона (с сентября). 
Забастовка актеров завершилась 30 ноября, когда деньги были выплаче-
ны в полном объеме. 

В БАНК – С СОБСТВЕННЫМ «ДЕНЕЖНЫМ» ЧУЛКОМ 
В 1926 году был объявлен «День бережливости», когда граждан Латвии 

побуждали доверить свои накопления банкам, в «Вентас Балсс» от 5 ноя-
бря читаем: «В общество «Кредит» свои накопления вложили 46 чело-
век, общая сумма составила 5305 латов. Минимальная сумма вклада – 
5 латов, самая большая – 230 латов. Большинство вкладчиков – дети. 
Самой юной вкладчице – И. В. – 4 годика. Одна женщина принесла вклад 
вместе со своей «копилкой» – чулком – и пожелала, чтобы его тоже храни-
ли. Дважды этот чулок побывал в пожаре, но уцелел. Один старичок долго 
складывал накопления в гипсовое яблоко, но никак не мог его наполнить, 
пока не увидел внизу дырку, закрытую пробкой, через которую деньги 
вытаскивала невестка. Два человека принесли российские золотые…» 

КОГДА В ВЕНТСПИЛСЕ ЕЗДЯТ ПО-РИЖСКИ 
Трудно поверить, что в то время, когда по улицам Вентспилса ездило не 

более 10 автомашин, могли происходить аварии, однако поверить придет-
ся. Об одной такой «чрезвычайной катастрофе» пишет местная газета в 
ноябре 1926 года. В Вентспилс приехал некий зажиточный рижанин, авто-
мобилем которого управлял его личный шофер по фамилии Берзниекс. 
«Берзниекс, будучи навеселе, выехал из гостиницы «Rīgas viesnīca» по 
улице Уденю и хотел повернуть, но из-за сильной гололедицы не смог 
въехать на пригорок, поэтому повернул назад, чтобы проехать вдоль скла-
дов на набережной Венты. Так, маневрируя вперед и назад, автомобиль 
перевернулся и упал в воду. Благодаря тому, что там было мелко, перед-
ние колеса автомобиля зацепились за край больверка, а задние – сели на 

Ноябрьская хроника минувших лет

мель. Кроме шофера, в автомобиле находился курьер местного Торгово-
промышленного банка Нейманис, который, как и водитель, отделался лег-
ким испугом и промок. Вчера утром при помощи большого плавучего крана 
автомобиль был поднят из воды». 

Удивительным образом сохранилось фото с места аварии, которое 
могут увидеть и читатели «Ventspilnieks.lv»!

У СЕЛЬСКИХ ЖИТЕЛЕЙ ПОЯВИЛОСЬ ЭЛЕКТРИЧЕСТВО
Летом 1936 года Вентспилсское городское правление начало расширять 

городскую электрическую сеть за пределами административной границы 
города. В ноябре был завершен один из самых значительных этапов этого 
проекта в южном направлении (за Галиньциемсом). В результате в 16 
сельских домах появилось электрическое освещение. Первыми к электро-
линии подключились дома Кантсонсов, Балиньшей, Теннисов, Мазлодсов, 
Дижлодсов, Робежниексов, Дампелей и Кажмирсов, где уже была необхо-
димая инсталляция. Для того чтобы поддержать сельских жителей, город-
ское правление решило не взимать с новых абонентов предусмотренную 
тарифом плату за использование новой электрической линии!

ТРОЙНЯШКИ НА УЛИЦЕ ПРИНЧА
12 ноября 1936 года в семье вентспилсского рыбака, участника осво-

бодительных боев Александра Лауриса родились три девочки. Несмотря 
на то что при рождении каждая из девочек весила всего один килограмм, 
все они были здоровенькими. Городское правление выделило семье посо-
бие в 60 латов и обеспечило необходимый врачебный уход бесплатно. 
Городской глава А. Сникерис приобрел и подарил детям необходимое 
белье. Узнав о рождении тройняшек, президент государства Ульманис 
отправил семье в качестве подарка 100 латов. Патриотически настроен-
ная семья решила, помимо заранее выбранных имен – Диана, Хедвига, 
Фелицита – дать девочкам вторые имена в честь краев Латвии – Курзе, 
Видзе и Земга. «Оказать помощь большой семье решили и несколько 
организаций, в первую очередь айзсарги и Вентспилсское Латышское 
общество», – пишет «Вентас Балсс». 
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Вейонис дал время 
договориться 
Президент государства Раймондс Вейонис 
пока не назвал имени кандидата в пре-
мьер-министры, вместо этого поручив пар-
тиям до 26 ноября договориться о воз-
можной коалиции. Ни одна из партий не 
подтвердила, что кого-либо из кандидатов 
на должность премьера могло бы поддер-
жать большинство в парламенте. 

Пабрикс получит доступ к 
гостайне, с Гобземсом вопрос 
еще предстоит решить 
Бюро по защите Сатверсме сообщило, 
что Артису Пабриксу можно выдать специ-
альное разрешение на доступ к гостайне. 
Для того чтобы такой доступ предоставить 
лидеру «KPV LV» Алдису Гобземсу, необ-
ходима дополнительная проверка. Это 
является также решающим фактором при 
выборе Раймондом Вейонисом кандидата 
на должность премьер-министра. 

На должность руководителя 
СГД выдвинута Яунземе 
На пост руководителя Службы государ-
ственных доходов (СГД) выдвинута быв-
ший руководитель Совета по конкурен-
ции Иева Яунземе. Конкурсная комиссия 
единогласно пришла к мнению, что у И. 
Яунземе наиболее подходящий профес-
сиональный опыт, а также она убедитель-
нее всего показала себя в качестве буду-
щего директора СГД. В данный момент И. 
Яунземе является руководителем админи-
страции Министерства экономики, а ранее 
занимала высокие должности в других 
институциях. 

Пять лет со дня трагедии  
в «Maxima» 
21 ноября исполнилось пять лет со дня, 
когда в Золитуде при обрушении крыши 
супермаркета «Maxima» погибли 54 чело-
века и несколько десятков получили тяже-
лые травмы. Строительные эксперты при-
шли к выводу, что трагедия произошла 
по той причине, что неверно была рас-
считана нагрузка на конструкции крыши. 
Прокуратура вынесла обвинения девяти 
лицам, однако все они свою вину катего-
рически отрицают. 

Наконец задержана  
Ария Стабиня  
В Египте задержана подозреваемая во 
взяточничестве Ария Стабиня, бывшее 
должностное лицо Рижской думы. Бюро 
по предотвращению и борьбе с коррупци-
ей подозревает А. Стабиню во взяточни-
честве на протяжении продолжительного 
времени в обмен на то, что она оказы-
вала влияние на распределение очере-
ди на квартиры самоуправления. После 
того как прокуратура приняла решение 
о привлечении А. Стабини к уголовной 
ответственности, в 2013 году она покину-
ла страну и находилась в международ-
ном розыске. 

Шеф БПБК готов к отставке 
Руководитель Бюро по предотвращению и 
борьбе с коррупцией Екабс Страуме счи-
тается с вероятностью того, что в результа-
те проводимой реорганизации бюро может 
быть внесено предложение отстранить его 
от занимаемой должности. Однако он убе-
жден, что сумеет предоставить депутатам 
Сейма пояснения относительно обосно-
ванности своих решений. 

Можно надеяться, что 
медики получат обещанное 
Учитывая то, что отсутствует ясность в 
вопросе о том, когда начнет работу новое 
правительство, Министерство здравоох-
ранения предложит рассмотреть вопрос о 
повышении зарплаты медикам нынешне-
му правительству. Министерство здраво-
охранения подготовило доклад, в котором 
произведен расчет необходимого финан-
сирования, чтобы зарплата медиков в 
2019-м, 2020-м и 2021-м гг. была увели-
чена на 20%.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

происходящие в Вентспилсском самоуправ-
лении процессы не формально и на уровне 
отписок, а по существу. 

Возможно, разговоры о влиянии Айвара 
Лембергса в политике сегодня яйца выеден-
ного не стоят, но также вероятно, что еще 
со старых добрых времен сохранившиеся у 
него некие интересные «бумажки» при необ-
ходимости позволяют если не контролиро-
вать, то в достаточно большой степени вли-
ять на ход событий. Речь идет о тех самых 
«файлах Гиты», о которых время от вре-
мени появляется информация (периодиче-
ски появляются и копии этих документов), а 
затем разговоры вновь стихают. Однако вся 
шутка в том, что, если бы правоохранитель-
ные органы серьезно занялись расследова-
нием этого дела, многим богатым и влия-
тельным людям за политическую коррупцию 
грозил бы обвинительный приговор со всеми 
вытекающими последствиями. 

КОРРУПЦИЯ, 
ЗАДОКУМЕНТИРОВАННАЯ 
В «ФАЙЛАХ ГИТЫ» 

В свое время нужные вентспилсскому 
хозяину партии и политики были «прикорм-
лены» из так называемой «черной кассы», 
которая находилась в ведении «Ассоциации 
развития бизнеса» под руководством А. 
Лембергса. В свою очередь, в бухгалтерских 
документах, или «файлах Гиты», скрупулез-
но перечислено, какие суммы из так назы-
ваемого пятипроцентного фонда с начала 
2000-х годов приблизительно до конца 2006 
года получили влиятельные в тот период 
политические партии и политики. 

Летом 2007 года в ходатайстве о правовой 
поддержке к Швейцарии в связи с расследо-
ванием уголовного дела Айвара Лембергса 
прокурор департамента Генеральной проку-
ратуры пишет: «5% деньги были использова-
ны, производя платежи в виде взяток физи-
ческим и юридическим лицам. Есть основа-
ния полагать, что платежи внесены полити-
кам и политическим партиям». Возможно, с 
2001-го по 2006 год к партиям и политикам 

утекли, по меньшей мере, семь миллионов 
долларов. Среди возможных получателей 
этих миллионов есть и партии, которые до 
сих пор у власти. Только у одной из них до 
сих пор тот же председатель, который на 
этом посту был и в период расцвета «чер-
ной кассы». 

Почему «дело о черной кассе» не дви-
гается с места? Может, из-за того, что не 
хватает доказательств, что эта история 
связана со слишком влиятельными людь-
ми? Информация в публичном простран-
стве заставляет думать, что доказательств 
достаточно. 

В бухгалтерских таблицах Г. Грасмане рас-
ходование коррупционного фонда частич-
но или полностью зашифровано, однако 
можно найти названия партий, а также имена 
и фамилии – «Zemnieks, ZZS, Pleskavas 
šoseja, Zaļie, J.P., D.P., Zvaigznīšu brīdis, 
Mācītājs, Krāsotājs, Āpsis, Izkapts, Šoferis, 
Arājs, J.Lor., V.Krišt, A.G., V.Birk., Apinis, 
Iesalnieks» и т. д. На связь конкретных поли-
тиков с А. Лембергсом и его влияние на 
решение конкретных вопросов указывают и 
протоколы допросов свидетелей в уголовном 
деле Лембергса (опубликованы в книге «Как 
украсть миллион» Л. Лапсы и И. Саатчиане).  

КОГДА-ТО ПОЛИТИКИ 
ОТЧИТЫВАЛИСЬ. 
КАК ДЕЛО ОБСТОИТ СЕЙЧАС?

Владимир Колмогорцев в августе 2007 
года свидетельствует: «Абсолютно во 
всех собраниях, в которых принимались 
решения о создании LNT и приватизации 
«Ventspils nafta», прямо или косвенно уча-
ствовал Айварс Лембергс. В этих собра-
ниях участвовали и политики. Я видел 
Андрея Крастиньша, Гунтарса Крастса. 
Почти всегда был Оярс Кехрис. Остальных 
видел один-два раза. Были также Чеверс, 
Гринблатс, несколько раз присутствовал 
министр финансов Осис, который высту-
пал как эксперт (..), По-моему, был также 
Пантелеевс. В основном были представи-
тели «Латвийского пути», «Саймниекса», 
тэвземцы (..). Наверное, политики приходи-
ли для того, чтобы продемонстрировать нам, 
что у этого процесса приватизации имеет-

ся поддержка со стороны правительства. Я 
считаю, что инициатива, чтобы в перегово-
рах участвовали политики и вообще, чтобы 
решался вопрос о приватизации «Ventspils 
nafta», шла из Вентспилса. Лембергс сказал, 
что политикам нужно будет отдать 20% акций 
«Ventspils nafta», чтобы они выполнили свою 
задачу и получили вознаграждение». 

Бывший президент «Латвияс крайбанка» и 
депутат 8-го Сейма Арнолдс Лакса признал, 
что в фойе Вентспилсской думы часто встре-
чался с политиками: «Вся общественность 
знала, что политики ездят в Вентспилс отчи-
тываться о выполненной или невыполненной 
работе. Часто мне приходилось слышать от 
Лембергса реплики, что деньги он платит, а 
политики ничего сделать не могут». 

То, что партиям платили за выполнение 
конкретных задач, подтверждает и ответ 
Яниса Блажевича на вопрос, за что имен-
но представителям КС было выделено 7000 
латов. Это сделано для того, «чтобы они в 
Рижской думе выполняли роль бульдозера – 
защищали интересы Вентспилсского порта». 

Согласно протоколам, выходит, что чаще 
всего политики приезжали перед выборами, 
рассказывали о своих нуждах, выслушивали 
предложения и отчитывались, какую полити-
ку они реализуют.  

Большая часть упомянутых партий поки-
нули политическую сцену. Но есть и те, 
которые остались. Например, упомянутый в 
«файлах Гиты» СЗК, «зеленые» и тэвземцы. 
У руля власти до сих пор некоторые из тех 
политиков, которые в свое время ездили в 
Вентспилс получать задания и отчитывать-
ся. Мы действительно должны поверить в то, 
что однажды протоптанная тропинка сейчас 
ими забыта? 

Вместо заключения хотелось бы проци-
тировать слова митрополита Латвийской 
Римско-католической церкви, архиеписко-
па Збигнева Станкевича, произнесенные им 
этим летом во время праздника в Аглоне: 
«Алчность, болезненные амбиции, жажда 
власти, корысть и ложные идеологии – это 
грехи, которые мешают Латвии процветать, в 
полной мере исполнить свою миссию, заду-
манную Господом. Алчность и корысть душат 
развитие Латвии». 

Причины неудач в формировании 
правительства кроются в прошлом?
 Окончание. Начало на 1 стр.

В вопросах демографии в Латвии пока 
нет обнадеживающих изменений. 
Рождаемость уменьшается, смертность 
остается на прежнем уровне, а число поки-
нувших страну все увеличивается, так как 
в других странах ЕС за работу платят зна-
чительно больше. 

Негативные тенденции в демографии. 
Люди продолжают уезжать

За первые девять месяцев 
2018 года родилось 14 
680 детей, что, согласно 
предварительным данным 
Центрального статистиче-

ского управления (ЦСУ), на 1267, или 8%, 
меньше, чем за соответствующий период 
2017 года. В свою очередь, показатели смерт-
ности уже с 2015 года имеют тенденцию к 
росту – за первые девять месяцев текущего 
года зарегистрировано 21 616 смертей, что 
на 103 больше, чем за аналогичный период 
прошлого года.  Другими словами, в Латвии 
сохраняется отрицательный естественный 
прирост населения.  

В стране также отрицательный баланс 
миграции – с момента восстановления госу-
дарственной независимости в 1991 году, 
согласно данным ЦСУ, из Латвии в другие 
государства выехало более 600 000 жите-
лей. Вентспилс не остался в стороне от этой 
всеобщей лихорадки – опубликованные этим 
летом данные ЦСУ свидетельствуют о том, 
что в нашем городе зарегистрировано вто-
рое по величине уменьшение численности 
населения среди латвийских городов респу-
бликанского значения, и за год численность 
населения в городе сократилась на 1,4%. В 

начале года в Вентспилсе проживало 36,2 
тыс. человек (по данным Министерства охра-
ны окружающей среды и регионального раз-
вития, постоянных жителей еще меньше – 
34,9 тыс. человек). 

Ни для кого не секрет, что в другие госу-
дарства люди отправляются в поисках луч-
шей жизни. Убедившись, что уровень жизни 
«простого смертного» за рубежом и в нашей 
стране сильно различается, многие испыты-
вают шок. 

Например, на портале Baltic-ireland.ie 
информация о том, что в третьем квартале 
этого года в Латвии 28,9% жителей получа-
ли нетто-зарплату (после вычета налогов) до 
450 евро в месяц, озаглавлена так: «Третья 
часть работающих в Латвии получает месяч-
ную зарплату, равную минимальной зар-

плате в Ирландии в неделю». То есть мини-
мальная зарплата в Ирландии в четыре раза 
выше, чем в Латвии. На этом же портале 
находим информацию о том, что в Ирландии 
минимальная часовая ставка составляет 
9,55 eвро, она относится к работающим всех 
категорий. В Латвии минимальную часовую 
тарифную ставку каждый месяц рассчиты-
вают по специальной формуле, а в рабочих 
договорах можно применять ставку брутто 
2,70 евро в час. Заметили разницу? 

Стоит отметить, что Новая консервативная 
партия хотела поднять минимальную зарпла-
ту до 500 eвро в месяц и необлагаемый мини-
мум установить на том же уровне, однако 
партия «Для развития/За!» работу правитель-
ства Борданса «забраковала», заявив, что это 
обойдется бюджету слишком дорого. 



ХК «Вента–2002» в праздники 
одержал победу в Марупе 
Еще одну победу в игре чемпиона-
та Лиги развития юниорского хоккея 
отпраздновал ХК «Вента–2002», кото-
рый во время государственного празд-
ника в гостях со счетом 5:4 обыграл 
«Mārupe/Ako». Вентспилсские хокке-
исты уже на 6-й минуте игры вели со 
счетом 3:0, однако результат удалось 
закрепить лишь в самом конце игры. 
Эдгарс Цгоевс выделился, сделав три 
передачи. В общем зачете ХК «Вента–
2002» с 29 очками в 12 играх занима-
ет 2-е место. 

Трое наших в сборной Латвии
Главный тренер мужской сбор-
ной Латвии по баскетболу Арнис 
Вецвагарс назвал 15 баскетболистов, 
которые приглашены на следующие 
две игры квалификационного турнира 
Кубка мира. Среди них – трое игро-
ков БК «Вентспилс»: Ингус Яковичс, 
Роналдс Закис и Рихардс Ломажс, 
которые и ранее находились в поле 
зрения сборной. 

Все же догнали студентов… 
В преддверии праздника БK 
«Вентспилс» у себя дома одержал 
победу в игре Латвийско-эстонской 
баскетбольной лиги, в которой со сче-
том 95:85 одержал победу над коман-
дой «Valmiera Glass/ViA». Фавориты 
вентспилчане в первой половине игры 
проигрывали с разницей в 16 очков 
(30:46), и лишь во второй полови-
не игры им удалось переломить ход 
игры. В общем зачете БK «Вентспилс» 
с 9 победами в 10 играх занимает 2-е 
место. 

У волейболистов –  
третья победа
Третью победу в играх чемпионата 
Латвийской национальной 1-й лиги 
отпраздновал ВK «Вентспилс», обы-
гравший на своей площадке со сче-
том 3-1 волейболистов из Айзпуте. ВK 
«Вентспилс» с 8 пунктами поднялся 
на третью позицию. 

Сварупс возвращается  
в Вентспилс 
Воспитанник Вентспилсской футболь-
ной школы Каспарс Сварупс, который 
отсутствовал в течение одного сезо-
на, проведенного в рядах экс-чем-
пиона – юрмальского «Спартака», 
вернется в родной ФК «Вентспилс». 
24-летний футболист в этом сезоне 
забил в чемпионате Латвии 4 гола. 
Договоры продлены с полузащитни-
ком Амансиу Фортешем и вратарем 
Иваном Батуриным. 

ВВШ начинает убедительно 
Футбольная команда Вентспилсской 
высшей школы (ВВШ) начала сезон 
в 1-й лиге Латвии по футзалу побе-
дой (6:4) над «Saldus SS/Brocēnu 
BJSS». В команде ВВШ два гола заби-
ли Алексейс Кейселс и Александр 
Новожилов. 

КОРОТКО О СПОРТЕ
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В Вентспилсе, на морском побережье, 
с рыболовного катера вентспилчанину 
Гирту Пурвиньшу посчастливилось выло-
вить большой улов. Днём 20 ноября он 
поймал огромного тайменя. Уже в том 
момент, когда огромную рыбу втягивали 
в лодку, было ясно, что она будет рекорд-
но большой. Прежний официально заре-
гистрированный в Латвии рекорд самого 
большого тайменя – 6 килограмм, и эта 
рекордно большая рыба была выловле-
на в реке Салаца.  Взвесив и измерив пой-
манного на побережье Вентспилса тайме-
ня, обнаружилось, что огромный улов Г. 
Пурвиньша принёс двойное удовлетворе-
ние – превышен рекорд Латвии 23-летней 
давности! Таймень весил 6,1 килограмма 
и был длиной в 72 сантиметра. Сейчас 
счастливый рыболов готовит заявку на 
рекорд в Латвийскую федерацию спор-
тивного рыболовства, свидетельствует 
запись в социальной сети «Facebook».

На побережье Вентспилса пойман 
рекордно большой таймень

Рыбалка в море на рыболовном катере «Kristīne»           «Facebook.com/Ventspilsfish»

Сотрудники «Ventspilnieks.lv» просмотре-
ли таблицы рекордов Латвии. Оказалось, 
что в протекающей через Вентспилс реке 
Венте в своё время были выловлены рекорд-
но большие угорь, вимба (сырть), а также 
лосось, а озеро Усмас может гордиться титу-
лом выловленной там самой большой плот-
вы. 

Многим в сегодняшнем стремительном ритме жизни не хватает времени, а иногда и жела-
ния готовить еду дома. В таких случаях мы нередко обходимся консервами или продук-
тами быстрого приготовления. По поводу влияния такого питания на здоровье одни гово-
рят, что обе эти группы продуктов рано или поздно приведут, по меньше мере, к болез-
ням желудка, другие считают, что это абсолютно безвредно. Так как же обстоит дело?  

Консервам и продуктам быстрого 
приготовления – «да» или «нет»?

Н ичего ужасного не случится, если 
в тех случаях, когда у вас при-
ступ лени или вы валитесь с ног 
от усталости, чувство голода вы 
утолите, съев консервированные 

продукты. Конечно, витаминов, микроэлемен-
тов и других полезных веществ в них намно-
го меньше, чем в свежих, которые не под-
вергались различным процессам обработки 
и пастеризации. Однако какая-то часть цен-
ных веществ в консервах все же сохраняется. 
Например, консервированная печень трески 
содержит витамин E и рыбий жир, которые 
положительно воздействуют на сердечно-со-
судистую систему, а в компоте из черной смо-
родины достаточно много витамина C. 

Многие, услышав пугающее слово «кон-
сервант», содержимое консервной банки 
считают чуть ли не ядовитым. Некоторые 
химические добавки действительно могут 
вызвать ухудшение состояния здоровья у 
тех, кто страдает астмой или аллергией, 
но для большей части людей консерванты 
не опасны. К тому же, химические добав-
ки содержат не все консервы. Например, 
тушенка и сайра в масле содержат только 
натуральные продукты, чего нельзя сказать 
о вареной колбасе или сыре, которые неиз-
вестно почему считаются продуктами, значи-
тельно более полезными для здоровья. 

Еще один существенный минус консер-
вов в том, что в них содержится много уксу-
са или приправ. Конечно, если маринован-
ные огурцы, помидоры или паприку исполь-
зовать в пищу в большом количестве, то 
гастрит гарантирован. Но если их использо-
вать в пределах разумного, большого вреда 
не будет, разве что более интенсивно при-
дется поработать печени и почкам. 

Многие не употребляют в пищу консер-
вы еще и потому, что боятся отравиться. 
Именно поэтому никогда не нужно открывать 
вздувшуюся консервную банку и тем более 
– есть ее содержимое. Лучше воздержаться 
и от приобретения деформированной кон-
сервной банки. Конечно, не каждая вмятина 
угрожает здоровью, но существует неболь-
шой риск – внутренняя стенка банки покры-

та защитной пленкой, которая в результате 
деформации может испортиться. Когда про-
дукт, находящийся в банке, соприкасается с 
металлом, он портится (особенно, если про-
дукт кислый). Именно поэтому не рекоменду-
ется недоеденные консервы хранить в банке 
– лучше переложить оставленную порцию в 
стеклянную или глиняную чашку.  

KАК НЕ ОТРАВИТЬСЯ?
В целом консервы считаются безопас-

ным продуктом, однако их любителям все 
же рекомендуется соблюдать некоторые 
ограничения. 

• Лучше не употреблять в пищу консер-
вированное мясо, приготовленное в домаш-
них условиях. Дома не всегда удается под-
вергнуть мясо хорошей термической обра-
ботке, чтобы уничтожить все микробы. Если 
не удалось уничтожить все бактерии, они 
начинают размножаться, и домашние мяс-
ные консервы могут превратиться в источник 
отравления. 

• Грибы лучше не мариновать, а засо-
лить, так как в маринованных грибочках 
могут остаться микробы. Всем известно, что 
последствия отравления грибными консер-
вами очень тяжелые, поэтому, если уж очень 
хочется маринованных грибов, лучше купить 
их в магазине. 

• Не рекомендуется в больших количе-
ствах употреблять в пищу такие консервы, 
как, например, маринованные баклажаны, 
паприку и проч. В них очень много соли, что 
может привести к проблемам с сердцем и 
вызвать повышение артериального давления. 

• Людям, страдающим гастритом, коли-
том или язвой желудка лучше избегать мари-
нованной продукции. Всем тем, кто не хочет 
проблем с желудком, следует употреблять ее 
в небольшом количестве. 

• Ни в коем случае нельзя употреблять в 
пищу консервы с истекшим сроком годности. 
Если на банке не написано: «Срок годно-
сти до…», – это означает, что такие консер-
вы можно хранить несколько лет. Два года 
можно хранить консервированные помидо-
ры, яблоки, клубнику. В течение трех лет – 

морковь, кукурузу, шпинат, ананасы, перси-
ки, рыбу в маринаде или томатном соусе. 
Зеленый горошек, бобы и фасоль могут 
храниться в течение четырех лет, а рыба в 
масле или тушенка – в течение пяти лет. 

ПРОДУКТЫ БЫСТРОГО 
ПРИГОТОВЛЕНИЯ

Продукты быстрого приготовления мно-
гими используются не только потому, что 
их можно приготовить за несколько минут 
и они не особенно дороги, но еще и потому, 
что они быстро дают чувство насыщения. За 
счет чего это достигается? 

Своим приятным ароматом эти продукты 
обязаны такой науке, как химия, так как они 
обогащены ароматизаторами, имитаторами 
вкуса и другими веществами. Например, пюре 
или суп со вкусом курицы получают свои свой-
ства благодаря глюконату натрия (E621), а 
макароны со вкусом мяса обогащены глутами-
новой кислотой (E620). Она раздражает вкусо-
вые рецепторы языка, за счет чего возникает 
ощущение, что человек ест мясо. 

Секрет быстрого приготовления также 
очень прост. Производители просто обжари-
вают макароны, каши и содержимое супов. 
В этом процессе используется кулинарный 
жир, который в результате длительного воз-
действия высоких температур превращается 
в так называемые трансжиры, или гидроге-
низированные жиры. 

Эти продукты способны быстро утолить 
голод, что достигается за счет того, что все 
они приготовлены из муки мелкого помола, а 
значит, моментально всасываются. Поэтому 
не стоит удивляться, что, если часто употре-
блять в пищу подобные продукты, появляет-
ся лишний вес. 

Но лишний вес – это еще полбеды. При 
регулярном употреблении продуктов, содер-
жащих трансжиры, в 14 раз увеличивает-

ся риск развития заболеваний сердца. 
Гидрогенизированные жиры также являют-
ся причиной развития атеросклероза, они 
способствуют оседанию на стенках сосудов 
холестерина и преждевременному старению 
организма. К тому же, в процессе обжарки 
появляются канцерогенные вещества, кото-
рые в организм горожанина и так в достаточ-
но большом количестве поставляются бла-
годаря выхлопным газам от автомобилей и 
некачественной воде. Получается, что такая 
еда только ухудшает ситуацию. Этим и объ-
ясняется картина заболеваний, вызванных 
лишним весом и неправильным питанием, – 
вечно занятые люди предпочитают быстрое 
питание. 

Резюмируя все вышесказанное: чтобы 
сохранить не только стройную фигуру, но и 
здоровье, нужно найти время и готовить пол-
ноценную пищу. Это не так уж долго и не так 
сложно… 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

«Попытки создать большую коалицию означают, что «свер-
гнувшие» это правительство будут не вовне, а внутри. (..) 
Положительным примером могло бы быть правительство, у кото-
рого примерно 53 голоса, или правительство меньшинства. У 
моего правительства, в свою очередь, было 48 голосов, но ключ 
к успеху такого правительства кроется в успешном сотрудниче-
стве с оппозицией. (..) Нынешняя спешка свидетельствует о том, 
что люди не готовы искать общие интересы, а только обозначать 
линии, о которые сами же и спотыкаются”.

(Бывший премьер-министр Валдис Биркавс 
о процессе формирования правительства.

Источник: delfi.lv.)
• • •

Узкая красная линия
них была забота о государстве и его будущем.  И в этом случае неваж-
но, с кем, в какой комбинации и в каком «распределении» будет сфор-
мировано правительство. Главное, чтобы его работа была направлена 
на развитие государства, чтобы оно думало о государстве и работало 
на благо страны. Но игры в песочнице между мальчишками, где один у 
другого отнял игрушечный трактор или сломал песочный кулич, нужно 
отставить в сторону. “Я с тобой играть не буду, потому что ты плохой 
мальчик», говорит босс одной партии, а второй отвечает ну совсем 
по-мальчишески: «А мой папа сильнее твоего!». Хотелось бы верить, 
что происходившее в предвыборное время смешивание с грязью будет 
прекращено и достигнута договорённость о совместной работе. Так как 
профессия политика и работа в Сейме означает то, что работать надо 
вместе. Даже тогда, если один-другой новый коллега на улице Екаба, 
где находится Сейм Латвии, неприятен чисто по личным мотивам, а 
ещё кто-то не кажется достаточно умным.  

Безусловно, переговоры по формированию правительства ещё толь-
ко начались. Или, точнее, начались заново. С нулевой точки. С неболь-
шими изменениями количество и величина остались прежними. Значит, 
тому государственному мужу, которому следующим придётся сдавать 
экзамен на капитана государственного корабля, нужно будет пытаться 
составить правительство как город из кубиков игры “Lego” и отложить 
в сторону соблюдение “красных линий». Иначе ничего не получится. 
Но успешной отметкой на экзамене будет положительное голосова-
ние Сейма. Правда, на экзамене капитана корабля по меньше мере 
некоторые отвечаемые вопросы должны быть связаны с дальнейшим 
общим «курсом» – а именно – с теми ценностями, которые положе-
ны в основу латвийского государства, с теми предпосылками, которые 
были важны для латвийского государства как в контексте Европы, так 
и в укреплении возможностей нашей обороны, с теми требованиями, 
которые связаны со стабильностью Латвии как государства. И только 
вторичным будет следующий шаг – где именно человек будет сидеть 
в том или ином министерстве, в том или ином кресле, в той или иной 
должности. Или какая партия будет «руководить» той или иной отрас-
лью.  Хочется надеется, что даже те, кто поддерживал радикальные 
изменения системы, понимают список этих несложных приоритетов... 
Но единственная узкая красная линия, которую нельзя преступать ни 
при каких обстоятельствах, – это стабильное будущее Латвии как сво-
бодного и независимого государства, и которую нельзя не учитывать ни 
при каких условиях политических игр.  

Искренне ваша – Ventspilnieks.lv

Установлены рождественские ели 
Первые рождественские ели в городе уста-
новлены уже в середине ноября. Самая 
большая из них – высотой 12 м – украшает 
площадь Лиелайс. 

Коммунальное управление 
ожидает заявок 
Коммунальное управление предлага-
ет владельцам частных домов подавать 
заявки на получение смеси песка и соли.  
Акция продолжится до 15 декабря. Подать 
заявку можно по тел. 63624269 в рабочие 
дни с 8.00 до 17.00, или написав на электрон-
ную почту: kom.parvalde@ventspils.lv.

Высадят молодые деревья 
Комбинат по благоустройству планирует 
высадить в городе 144 молодых дерева. В 
этом году в разных районах города высажено 
уже около 300 деревьев. 

Развитие личности 
В Вентспилсском техникуме под руковод-
ством тренера по развитию личности про-
шло несколько семинаров для учащихся 2-го 
курса. Участники обсуждали вопросы, свя-
занные с рынком труда в будущем, формиро-
ванием личности и его значением в постро-
ении карьеры.  

В музее – новый экспонат 
Фонд Вентспилсского музея пополнился 
новым необычным экспонатом – крючком 
для пуговиц. До Первой Мировой войны им 
пользовались, чтобы застегнуть пуговицы на 
ботинках.
 Создано помещение для отдыха
В Вентспилсской Высшей школе обустрое-
но помещение для отдыха студентов, в нем 
размещена небольшая сцена, мягкая мебель 
и гардероб. 

Пятисотый новорожденный 
В Северокурземской региональной боль-
нице принимали поздравления родители 
пятисотого в этом году новорожденного 
малыша. 

Члены клуба «Ротари» действуют
Вентспилсский клуб «Ротари» подготовил 
100 пакетов с продуктами, которые при 
посредничестве кафе «Betānija» были рас-
пределены среди нуждающихся в помощи 
вентспилчан. 

Совместная выставка
В Доме ремесел открыты две выставки, 
на которых представлены работы участни-
ков студии народного прикладного искусства 
«Drellītis» и фотоклуба «Moments».

Охотники выбрасывают шкуры 
животных 
Уже во второй раз неустановленные охотни-
ки выбросили в реку Ринда шкуры животных. 

Будут собирать пожертвования
В Доме молодежи планируется провести 
авторский концерт Эмилии Ермолы, целью 
которого является сбор пожертвований для 
центра поддержки «Klēpis».

В OЦ «Вентспилс» будет 
современный видеоэкран 
Размер LED видеоэкрана – 4м x 6 м, он 
встроен в передвижной трейлер. Это будет 
единственный подобный экран в Балтии. 
Общие затраты составят 166 980,00 eвро.

П олитическая карта Латвии, кажется, оказалась игровым 
полем, перечёркнутым красными линиями. Радиусы, 
диагонали, диаметры и другие геометрические параме-
тры, для отображения которых на плоскости использу-
ются линии, проводящиеся вдоль и поперёк.  И иногда 

даже возникает ощущение, что на этой самой упомянутой полити-
ческой карте больше не осталось ни одного свободного местечка, 
где бы могло разместиться образование, которые будет называть-
ся «правительство Латвии». Конечно, понятно, что одна или другая 
политическая сила выходит с сообщениями из серии “с этими опре-
деленно нет», но это может быть допустимо до момента, когда всё 
же нужно сесть за один стол и договориться о правительстве, у кото-
рого впереди много различных задач.   В конце концов, обещанное в 
предвыборное время – не больше и не меньше, чем молочные реки 
в кисельных берегах… Следовательно – пришло время приступить 
к варке киселя и производству молока, чтобы можно было реализо-
вать «Лейпутрию» в жизнь. 

И в этом случае может стоит прислушаться к словам премьера – 
может действительно не стоит создавать какую-нибудь супербольшую 
коалицию, так как тогда в один прекрасный момент, почти как в русской 
басне о лебеде, раке и щуке, каждый будет тянуть в своём направле-
нии, но они так и не сдвинутся с места.  Но, самое главное, и новые, 
и давнишние депутаты всё же должны осознавать то, ради чего такое 
большое число избирателей выбрали т. н. «новые силы», а именно, все 
– абсолютно все депутаты избраны для того, чтобы на первом месте у 

Продержавшийся долгое время на уровне 4,0% уровень зарегистрированной безрабо-
тицы среди трудоспособного населения в городе Вентспилсе на этой неделе вырос до 
4,1%, так, ссылаясь на данные вентспилсского филиала Государственного агентства 
занятости (NVA), сообщил официальный портал города Вентспилса «Ventspils.lv».

Вентспилсское городское самоуправление в этом году на выплату рождественских пособий жителям выделило 344 615 eвро. 
Получить их смогут 8105 вентспилчан, проинформировала представитель Вентспилсской городской социальной службы Ольга Грике. 

На рождественские пособия в этом 
году Вентспилсское самоуправление 
выделило 344,6 тыс. евро

Э то пособие полагается декла-
рированным в Вентспилсе пен-
сионерам и лицам с инвалид-
ностью, детям, имеющим инва-
лидность, сиротам и детям, 

оставшимся без попечения родителей, а 
также детям из малообеспеченных и неи-
мущих семей. 

Пособие размером 43 eвро смогут полу-
чить пенсионеры и лица, имеющие инва-
лидность, размер пенсии которых до упла-
ты налогов, не считая прибавки к пенсии, не 
превышает 338 eвро, а также дети с инва-
лидностью и дети, оставшиеся без попече-
ния родителей. В свою очередь, пособие 
в виде карты на приобретение товаров на 
сумму 30 eвро на каждого несовершенно-

летнего ребенка смогут получить малоо-
беспеченные и неимущие семьи. Пособие 
можно будет получить тремя различными 
способами – на банковский счет, в кассах 
Социальной службы или с доставкой на дом. 

Пособие на счет в банке пенсионер и 
лица с инвалидностью смогут получить с 3 
декабря до 31 января. В кассах Социальной 
службы пособие можно будет получить с 
18-го до 21 декабря. Выплата пособия будет 
организована с учетом разделения по пер-
вым буквам фамилии, как это было сделано 
ранее при выплате праздничных пособий, 
отметили в Социальной службе. 

Пособие будет выплачено на дому только 
тем жителям, которые по состоянию здоро-
вья не могут явиться в Социальную служ-

бу. О необходимости выплаты пособия по 
месту жительства необходимо проинформи-
ровать Социальную службу заранее. 

Детям с инвалидностью, сиротам и детям, 
оставшимся без попечения родителей, 
пособие будет выплачено с 10 декабря до 
31 января в кассах Социальной службы в 
рабочее время или перечислено на бан-
ковский расчетный счет их родителей или 
опекунов. 

Неимущие и малообеспеченные семьи с 
детьми смогут получить пособие с 5-го по 
27 декабря в кассах Социальной службы. 
Это пособие будет выдано в виде карты на 
покупки, которую можно будет использовать 
для приобретения продуктов питания и дру-
гих товаров. 

Требуются сварщики, 
механики, строители и шофёры

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 

Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

В начале руководство города 
надеялось, что снизить уровень 
безработицы до 4,0 % удаст-
ся уже в середине этого лета. 
Прозвучали надежды, что есть 

основания дождаться снижения уровня без-
работицы даже ниже четырёхпроцентно-
го барьера, однако 4,0% удалось достичь 
только в конце лета, а добиться ещё более 
низкого уровня на сей раз ещё не удалось. 
В октябре было зафиксировано пока самое 
низкое число безработных работоспособ-
ного возраста – 850 человек. На этой неде-
ле число официально зарегистрированных 
безработных немного возросло и достигло 
870 лиц. Год назад в это время очередь без-

работных была на семь лиц короче.  
В республиканском масштабе среди горо-

дов по-прежнему лидирует Рига, где 3,1% 
безработных, на 0,1% отстают Валмиера 
и Елгава. В Юрмале уровень безработных 
в размере 3,7%. За Вентспилсом следуют 
Екабпилс (5,0%), Лиепая (5,7%), Даугавпилс 
(6,8%) и Резекне (8,8%).

Согласно данным вентспилсского фили-
ала NVA, на этой недели были доступны 
177 свободных вакансий, однако по-преж-
нему больше всего требуются работники со 
специальными знаниями и опытом: требуют-
ся механики (16), газосварщики (15), инже-
неры-строители (11) и водители автомоби-
лей (11). 
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Говорят, что каждое поколение открывает 
и осваивает демократию по-новому. Самое 
важное – понять, что демократия может суще-
ствовать только в рамках законности, в то 
время как популизм имеет тенденцию игно-
рировать эти рамки. И Латвию не миновал 
политический популизм, который подразуме-
вает обещания лучшей жизни без обосно-
вания того, как эту лучшую жизнь обеспе-
чить. К тому же, если политические партии, 
которые работают в парламенте, акцептуют 
только те цели, которые отвечают интересам 
этих партий или их избирателей, то это боль-
шой риск. Наше государство – это Видземе, 
Курземе, Латгале и Земгале. Каждый человек 
должен видеть возможности лучшей жизни 
для себя и своей семьи именно в Латвии.  
Политическая ответственность также означа-
ет способность выполнять государственные 
задачи. Путь к столетию, наряжая себя и госу-
дарство, был очень красивым, потому что это 
был путь культуры.  Это был наш собствен-
ный путь всё глубже по своей сути, всё глуб-
же в своём культурном пространстве и куль-
турном пространстве мира. Незабываемым 
событием стал Праздник песни и танца этим 
летом. Свою гордость за Латвию мы подтвер-
дили, поднимая красно-бело-красные флаги у 
своих домов, башен и на городских площадях.  
Латвия – великая, и великой из поколения в 
поколение делал её народ. Каждый из нас». – 
Председатель Сейма Инара Мурниеце.  

«Сто лет назад свободу Латвии никто не 
подарил. Латвия была к ней готова, у нас 
были учителя, писатели, учёные, фолькло-
ристы, латыши еще до основания своего 
государства являлись развитой европейской 

нацией.  Мы получили то, что нам пола-
галось. Я убеждён, что создатели Латвии 
сегодня радовались бы достигнутым нами и 
дали бы своё благословения на следующие 
сто лет. Язык, земля, государство и свобода 
– для нас это святое! Желаю счастья нашей 
Латвии и всем, у кого она в сердце. Я убеж-
дён, что радость сможет нас объединить и 
сделать ещё сильнее. Латвия никогда не 
исчезнет, если мы будем верить в себя и в те 
ценности, которые были декларированы сто 
лет назад – демократия и справедливость, 
без насилия и ущемления». – премьер-ми-
нистр Марис Кучинскис.   

«Когда хочется сказать – нет радости жить 
в Латвии, это не приносит удовлетворения, 
и лучше я уеду – то тогда нужно вспомнить, 
что и жизнь человека, и жизнь нации поддер-
живает не радость и удовлетворение, а зна-
чимость и смысл.  Латвийское государство 
завоёвано и построено не с наслаждением, а 
с идеей о его значимости.  С течением столе-
тий Латвии эту идею необходимо омолодить. 
Это одна из самых важных задач. Должна 
быть ясность о смысле – Латвийское госу-
дарство – необходимое условие для суще-
ствования латышского, латгальского и лив-
ского языка, культуры и души. И существо-
вания самих латышей. Ничто из этого не 
выживет в течение следующих ста лет без 
национального государства, в котором эти 
ценности особо пестуются и защищаются. 
Но это будет делать только государство, в 
котором живут латыши, много латышей в 
расцвете сил. Кто я такой, чтобы это произо-
шло? Возможно, мы не осознаем, насколько 
вредим себе, убеждая себя и других в том, 
что всё у нас плохо и что «я ненавижу это 
неудавшееся государство». (..) Подумай, чем 

бы ты был удовлетворён, чтобы не чувство-
вать горечь и не быть обиженным? Чего ты 
хочешь от своей семьи? От своих друзей? 
Чего ты хочешь от своей карьеры? Как ты 
будешь образовывать и воспитывать себя? 
Как будешь использовать свободное время? 
Как справишься с наркотиками, алкоголем 
и другими соблазнами? Как будешь под-
держивать себя телесно и духовно здоро-
вым? Ты можешь желать что угодно, но 
ты должен понять, что это и что это долж-
но быть реалистичным. Напиши это! Какой 
будет твоя жизнь через три или через пять 
лет? Прекращай говорить о вещах, которые 
делают тебя слабым. Прекращай говорить 
неправду, зная, что это ложь! Прекращай 
делать вещи, о которых знаешь, что они 
бесцельны и контрпродуктивны! Выбирай 
путь соревнований, где иногда можешь про-
играть, но где развиваются твои способ-
ности! Ставь перед собой высокие цели! 
Бери на себя ответственность за жизнь – 
посмотри, что тогда произойдёт. Разогнись! 
Распрями плечи! Да, это уязвимая позиция, 
так как она обнажает и делает тебя более 
крупной целью. Но это и сильная позиция, 
которая говорит, что ты достаточно смел, 
чтобы встретить то, что идёт. Когда впере-
ди опасность, твой лучший шанс, если ты на 
ногах, танцуешь как бабочка и жалишь как 
пчела. (..) В своей жизни, но особенно – на 
своём посту, будучи ответственным, прини-
мая любое решение с одной целью – боль-
ше оказывать честь Латвии и лучше служить 
её народу. Вместе с тем и Бог будет удо-
стоен чести, даже если ты его не знаешь. 
И Латвия встанет!». – глава Еангелически-
лютеранской церкви Латвии архиепископ 
Янис Ванагс. 

Вдохновеия в ожидании второго столетия Латвии
 Окончание. Начало на 1 стр.
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«Пережито так много, что я удивляюсь – 
действительно ли это произошло со мной, не 
было ли это сном. Слишком длинная жизнь 
была, было много испытаний и переживаний 
за Латвию», – говорит Велта Краулере. На 
вопрос, что ей хотелось бы сказать Латвии 
в год ее столетия, госпожа Краулере отве-
чает: «Латвия – земля моих предков, моя 
работа, моя любовь и радость». В свою оче-
редь, Албертс Гутманис отмечает: «Главное, 
чтобы в Латвии люди были счастливы и сво-
бодны. И еще – пусть не уезжают, потому что 
латыши должны оставаться в Латвии». 

В. Краулере и А. Гутманис высказали также 
свои пожелания в адрес Вентспилса и его 
жителей. «Я желаю каждому вентспилчани-
ну крепкого-крепкого здоровья, чтобы каждый 
вентспилчанин был настроен патриотично, не 
стремился отправиться в дальние страны, а 
оставался бы здесь, на месте; чтобы каждый 
нашел здесь работу для себя и чувствовал, 
что его любят и берегут в своей стране», – 
говорит Велта Краулере. Она также отмеча-
ет, что Вентспилс – чистый и красивый город, 
однако он был бы еще красивее и спокойнее, 
если бы не было ненужных споров между 
позицией и оппозицией. Имеется много пре-

пятствий, которые нужно преодолеть с обеих 
сторон, но главное – любовь и уважение к 
своему городу. «Я здесь родилась и вырос-
ла, жила в Вентспилсе до высылки и после 
возвращения из далекой, холодной Сибири. 
Латвия – моя Отчизна, это самое любимое 
место на земле, а Вентспилс для меня – как 
гнездо для птенчика, где бы я ни была, я все 
время возвращаюсь сюда», – говорит госпо-
жа Краулере. 

Албертс Гутманис желает вентспилчанам, 
чтобы они не покидали свою родную сторо-
ну, ведь в Вентспилсе становится все меньше 
жителей. Господин Гутманис своему городу 
и его жителям желает того же, чего и стра-
не в целом – всегда быть свободными и 
счастливыми. 

Рассказывая о чувствах, охвативших после 
получения высокой государственной награ-
ды, оба награжденных отмечают, что это был 
очень волнительный, особенный момент. 
«Моя душа словно зазвучала, затрепетала – 
действительно ли это происходит со мной?» 
– вспоминает Велта Краулере. «Мне было 
очень радостно получить в свой 90-летний 
юбилей такую награду!» – говорит господин 
Гутманис.  

Мы говорили о патриотизме тогда и сей-
час. Потому что именно любовь к Родине и 

патриотизм – те чувства, которые застави-
ли 16-летнюю Велту Краулере вступить в 
антисоветское молодежное движение и дей-
ствовать в группе поддержки Национальных 
партизан в Зирас, а Албертса Гутманиса, 
тогда 17-летнего мальчишку, вместе с двумя 
другими единомышленниками – основать 
Латвийскую организацию национальной 
молодежи, 15 мая 1946  под покровом ночи 
расклеить самодельные плакаты с призыва-
ми не подчиняться оккупационной власти и 
издать два номера антисоветского журнала 
«LNJO». Они оба знали, что рискуют жиз-
нью, что, вероятнее всего, придется пред-
стать перед трибуналом… 

Как Велта Краулере, так и Албертс 
Гутманис убеждены, что и для сегодняш-
ней молодежи Латвии патриотизм не пустой 
звук. «Те, кто вступает в Земессардзе, гото-
вы бороться за Латвию. Для них Латвия – 
это больше, чем просто название страны», 
– уверен Албертс Гутманис. В свою очередь, 
Велта Краулере отмечает: «Я не могу ска-
зать, что патриотизм есть абсолютно у всех 
молодых людей. Это зависит от того, в какой 
семье они растут, однако у основной части 
он есть. Молодежь прекрасна, я уверена, 
что Латвия не исчезнет. Солнечной жизни 
Латвии!». 

Вентспилчане получают самые высокие 
награды государства. Поздравляем! 

В преддверии празднования столе-
тия Латвийского государства в Лиепае 
были награждены сотрудники бригады 
Курземского региона Государственной 
пожарно-спасательной службы (ГПСС) 
и люди, внесшие значимый вклад в 
работу спасателей. Среди тех, кто удо-
стоен награды, было много вентспил-
чан и жителей края – всего 25 человек. 

Во время меропри-
ятия руководи-
тель ГПСС генерал 
Оскарс Аболиньш 
и командир брига-

ды Курземского региона майор Вилнис 
Бентс вручили награды тем должност-
ным лицам и сотрудникам, которые 
своей работой и образцовым выполне-
нием служебных обязанностей доказа-
ли свою преданность Латвийскому госу-
дарству и профессии. Среди награж-
денных – 10 пожарных спасателей 
Вентспилсской части, а также командир 
отделения Вентспилсской части Айгарс 
Дрейка и командир Пилтенского поста 
Ингус Меллерс. 

Благодарности были вручены тем, кто 
самоотверженно помогал во время туше-
ния пожара на болоте Лиелсала в воло-
сти Валдгалес Талсинского края, забо-
тясь, например, об обеспечении сотрудни-
ков продовольствием и техническом осна-
щении. Среди награжденных – восемь 
работников школы-интерната в Стикли, 
в том числе, директор школы Лиените 
Алсберга, председатель Вентспилсской 
краевой думы Айварс Муцениекс и руко-
водитель Пузеского волостного управле-
ния Санта Шениня. 

Заслуженные 
награды

AО «KĀLIJA PARKS», рег. N 40003136693, 
юридический адрес: ул. Дзинтару, 41, 
Вентспилс, LV-3602 (Oператор), подготови-
ло и подало заявление с целью внесения 
изменений в разрешение категории В на 
деятельность, связанную с загрязнением 
окружающей среды, N VE16IB0014, кото-
рое Вентспилсское региональное управле-
ние окружающей среды Государственной 
службы охраны окружающей среды приня-
ло 30.10.2018. Общественное обсуждение 
пройдет с 16 ноября 2018 года по 16 дека-
бря 2018 года. 

Изменения связаны с принципом груп-
пировки переваливаемых продуктов 
и уточнением их видов, если не увели-
чивается общий разрешенный объем 
перевалки.  

Собрание и общественное обсуждение 
об изменениях в разрешении категории B 
на деятельность, связанную с загрязнени-
ем окружающей среды, состоится 27 ноя-
бря 2018 года в 17:00 в Парвентской библи-
отеке, на ул. Таргалес, 4, в Вентспилсе. 

С заявлением и прилагающимися к 
нему документами можно ознакомиться:  

• в информационном центре для жите-
лей на ул. Таргалес, 4, в Вентспилсе; 

• в Вентспилсском региональном 
управлении Государственной службы 
охраны окружающей среды на ул. Дарзу, 
2, в Вентспилсе, тел. 63624660, ventspils@
ventspils.vvd.gov.lv;

• на портале Государственной служ-
бы окружающей среды: http://www.vvd.
gov.lv/sabiedribas-lidzdaliba/iesniegumi-
un-informativie-pazinojumi-/a-un-b-atlauju-
iesniegumi.

В письменном виде предложе-
ния до 16.12.2018. можно отправлять в 
Вентспилсское региональное управление 
Государственной службы окружающей 
среды по адресу: ул. Дарзу, 2, Вентспилс, 
LV-3601.

Информация АО «KĀLIJA 
PARKS» об общественном 
обсуждении получения изменений 
в разрешении категории В на 
деятельность, связанную с 
загрязнением окружающей среды

Велта Айна Аусма Краулере за осо-
бые заслуги перед Латвийским государ-
ством награждена орденом Трех Звезд 
V степени и стала кавалером ордена.

Aлбертс Гутманис за особые заслу-
ги перед Латвийским государством 
награжден орденом Виестурса V сте-
пени и стал кавалером ордена.

Раймондс Пожарскис за особые заслу-
ги перед Латвийским государством 
награжден орденом Виестурса IV сте-
пени и стал офицером ордена.
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Опекунша собак  
на земле людей 
«Странная» – не самое 
сильное и острое сло-
во, которое звучит в 
адрес переселившейся 
несколько лет назад из 
Риги в дом «Калниеки” 
Угальской волости Ан-
дры Томасе. Даже узнав, 
что у неё высшее обра-
зование в английской 
филологии по специ-
альности – перевод,  и 
зарабатывать на хлеб 
она может дистанционно, 
непонимание бойких на 
язык курземцев не изме-
нилось – зачем молодой 
и красивой женщине с сыном-подростком нужно 
было себя «запереть» практически посреди леса? 
К тому же – в фургоне с собой были привезены («о 
Боже»!) девятнадцать собак и кошек… 

В период празднования столетия Латвийской Республики высшие награды государства 
получили трое вентспилчан. За особые заслуги перед Латвийским государством председа-
тель правления общества «Объединение политически репрессированных Вентспилсского 
края» Велта Айна Аусма Краулере награждена орденом Трех Звезд и стала кавалером орде-
на, участник Движения национального сопротивления Албертс Гутманис награжден орде-
ном Виестурса и стал кавалером ордена, а майор 4-й Курземской бригады Земессардзе 
Раймондс Пожарскис награжден орденом Виестурса и стал офицером ордена. 

СПАСАТЕЛЬНЫЙ ДОМ 
В настоящее время, 

когда в “Калниеки» уже раз-
мещены почти сто собак и 
целая стая кошек, многие 
любители таких же собак и 
кошек в городе Вентспилсе 
и крае в недоумении: как 
же мы раньше обходи-
лись без Андры и создан-
ного ею общества защи-
ты животных “Ar sirdi delnā” 
(«С сердцем на ладони»)? 
Потому что в «Калниеки» 
дом и уход нашли предан-
ные и брошенные людь-
ми, спасённые от насиль-
ственной смерти, по стече-
нию обстоятельств остав-
шиеся без хозяев собаки 
и кошки. На всю жизнь или 
на время, пока не найдётся 
честный попечитель.    

Однозначного ответа 
на вопрос, почему долго 
и основательно взвешива-
лась возможность пере-
селения в сельскую мест-

ность, у Андры нет, так как 
всё это решилось благо-
даря совокупности раз-
личных обстоятельств и 
совпадений. 

«Главное, наверное, что 
Рига с проведёнными там 
двадцатью годами надо-
ела своим шумом и суе-
той.  Хотелось зелени и 
покоя сельской местности. 
Как только увидела обу-
строенные для выращи-
вания домашнего скота 
«Калниеки», обошла нахо-
дящийся рядом лес и поль-
деры, где сейчас встре-
чаю не только тетеревов, 
но и оленей, лосей, лис и 
диких кабанов, сразу же 
поняла: наконец-то, это 
то, чего я хотела!», Андре 
казалось само собой раз-
умеющимся, что собачий 
лай впишется в сельскую 
идиллию. 

П редставить к высшим государственным награ-
дам В. Краулере и А. Гутманиса порекомен-
довали общество «Объединение политиче-
ски репрессированных Вентспилсского края» и 
оппозиционные депутаты Вентспилсской город-

ской думы Гиртс Валдис Кристовскис, Даце Корна, Айвис 
Ландманис и Иварс Ландманис. Kак ранее на страницах 
нашей газеты отмечала Даце Корна: «Судьбы этих людей 
очень похожи, оба они были готовы отдать свою жизнь за 

Латвию, и даже в самую темную оккупационную ночь не 
теряли веры в то, что однажды Латвия вновь будет незави-
симой, и над нашими головами снова будет свободно раз-
веваться красно-бело-красный флаг». «Ventspilnieks.lv» от 
всего сердца поздравляет этих людей, получивших высокие 
государственные награды!  

Особенную благодарность в год столетия Латвии хочется выра-
зить Велте Краулере и Албертсу Гутманису, которые из-за своей 
бескорыстной любви к Отчизне, а также антисоветской деятель-

ности в сороковые годы минувшего века пережили сибирские 
лагеря, однако остались несломленными и всегда трудились на 
благо Латвии. «Ventspilnieks.lv» побе-
седовала с ними.  Окончание на 3 стр.

2 стр.

Сложности в создании правительства вызваны глав-
ным образом нежеланием партий отказаться от опреде-
ленных ими ранее «красных линий». Однако если для 
новых политических сил, особенно для Новой консер-
вативной партии (НКП), «красная линия» – это нежела-
ние работать в одном правительстве с Союзом зеленых 
и крестьян (СЗК), то, кажется, для других партий, веду-
щих переговоры, – «Единство», Национальное объеди-
нение – или, например, для партии «Для развития/За!» 
включить зеленых крестьян в правительство – жизнен-
но необходимо. Каковы причины – политическая логика 
или интересы третьей стороны? 

Причины неудач в 
формировании правительства 
кроются в прошлом?

П олитическ ая 
« м а т е м а т и -
ка» для созда-
ния стабиль-
ного прави-

тельства не требует обя-
зательного присутствия 
СЗК. У НКП и KPV.LV по 
шестнадцать мест в пар-
ламенте, и партии призна-
ли, что во многих вопро-
сах их убеждения совпада-
ют, у Национального объе-
динения и «Для развития/
За» по 13 мест, у «Нового 
Единства» – 8, у СЗК – 11, 
а у «Согласия» – 23. 

В ПОЛИТИКЕ 
СНОВА ДЕЙСТВУЮТ 
МАРИОНЕТКИ? 

Несмотря на раздро-
бленность Сейма, все же 
возможно составить пра-
вительство, не приглашая 
в него ни «Согласие», ни 
СЗК. Более того, как недав-
но высказался экс-премьер 
Марис Гайлис, и правитель-
ство меньшинства в Латвии 
полностью дееспособно 
(таковыми в свое время 
являлись правительства М. 
Гайлиса и В. Биркавса), а 
утверждения, что 53 голо-
сов коалиции недостаточ-
но для стабильного прави-
тельства, не выдерживают 
критики. В чем же в таком 
случае заключается про-

блема в процессе перего-
воров по созданию прави-
тельства? К сожалению, 
создается впечатление, что 
она заключается в нали-
чии достаточно серьезных 
нитей управления марионе-
тками, которые находятся 
в руках кукловода из лесов 
Пузес. Одним из главных 
аргументов для активиза-
ции марионеток могло бы 
быть желание не допу-
стить того, чтобы мини-
стерства внутренних дел и 
юстиции оказались в руках 
НКП. Но именно эти мини-
стерства НКП уже назва-
ла в качестве приоритет-
ной для себя сферы инте-
ресов. Ранее НКП отме-
тила, что хотела бы кон-
тролировать и «сферу» 
Национального объедине-
ния – Министерство охраны 
окружающей среды и реги-
онального развития. Если 
бы такие планы осуществи-
лись, то у отстраненного 
от должности мэра одного 
приморского города совсем 
скоро могли бы начать-
ся серьезные проблемы. 
Достаточно было бы одного 
того, чтобы Министерство 
охраны окружающей среды 
и регионального развития 
наконец посмотрело бы на 

Вентспилчане получают самые высокие 
награды государства. Поздравляем! 

Андра с одним из своих 
четвероногих питомцев.

18 ноября вся Латвия на высокой эмоциональной волне 
отпраздновала 100-летнюю годовщину своего государ-
ства.  Провожая первое столетия и, стоя на пороге сле-
дующего столетия, с торжественными, вдохновляющи-
ми и вызывающими раздумья речами выступили выс-
шие должностные лица государства, духовные лица и, 
конечно каждый из нас в своей семье и в кругу друзей 
мы обсуждали и делились воспоминаниями о сделанном, 
строили планы на будущее. «Ventspilnieks.lv» обобщила 
самые яркие высказывания из выступлений на праздни-
ке 18 ноября.

Вдохновеия в ожидании  
второго столетия Латвии

«С е й ч а с 
с и м в о -
лический 
момент, 
чтобы в 

мыслях видеть идеальную 
Латвию. То, какую Латвию 
мы будем создавать каждый 
следующий день, всегда есть 
и будет в наших собствен-
ных силах. Когда латвийско-
му государству было толь-
ко десять лет, Райнис ска-
зал: «Не хотеть демократии 
– в условиях нашей Латвии 
– [значит] не хотеть [само-
го] латвийского государства». 
Эти слова истинны в столетие 
государства и будут истинны 
в будущем. И каждому нужно 
стоять за свою страну. В буду-
щем я вижу народ, который 
гордо говорит на латышском 
языке и чьей культурой вос-
хищаются во всём мире. 
Государство, которое всегда 
поддерживает слабейшего и 
в котором лучшие вдохновля-
ют каждого достигать своих 
целей. Во втором столетии 
Латвии я вижу её многочис-
ленной. Где из рода в род, 
из поколения в поколение 
наследуется любовь к роди-
не, забота о своей земле, о 
своём народе и о своих близ-
ких. Страну, где каждый ребё-
нок растёт в любви. Страну, 
которая чтит освоение 
новых знаний и творчество. 
Государство, которое поддер-
живает для любого человека 
возможности воплощать свои 

мечты.  Сто лет закаляемые, 
мы – зрелая нация. Я вижу 
Латвию, где за знаниями сле-
дуют новые открытия, рост и 
благосостояние. Чтобы каж-
дый мог наслаждаться плода-
ми своих трудов и каждый мог 
сказать – мы богаты. Сегодня 
я вижу Латвию выросшей. 
Я вижу гордую землю и 
народ, который даёт миру, а 
не просит и берёт. Я вижу 
дальновидных людей, кото-
рые своим внукам доверят 
Латвию сильной как никог-
да». – Президент государства 
Раймондс Вейонис.  

«Мечта народа о незави-
симом государстве, способ-
ность политиков договорить-
ся во имя высшей идеи и 
парламентская демократия 
были краеугольными камня-
ми, на которых основывалось 
вновь созданное латвийское 
государство. Сегодня с удив-
лением можем констатиро-
вать, насколько политически 
зрелой и современной была 
Латвия в момент её рожде-
ния. На протяжении ста лет 
наша нация испытала мно-
гое, но наш путь всегда вёл 
к трём звёздам – к своей 
земле, к своему языку и к 
своему государству. Это важ-
ный момент. Мы являемся 
избранными и счастливыми, 
что столетие Латвии можем 
праздновать в свободной и 
демократической стране. 


